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Ulaşım Ana Planı Ekseninde
Otopark Yönetimi - 1

Değişe Değişe…

Dr. Zeki
Dönmez

2’de

Prof. Dr.
Mustafa
Ilıcalı

Akif
Nuray

Plaka tahditinde
son durum

7’de

Cumhur
Aral

Dünya

5yıl

İstanbul’da servis taşımacılığıyla ilgili taleplerde çok önemli bir noktaya gelindi

İstanbul’daki servis taşımacılarının
plaka tahdidi ve devrini içeren
talepleri, İstanbul UKOME’nin 11

Şubat 2016 tarihli toplantısında ele
alındı. Toplu Ulaşım Hizmetleri
Müdürlüğünün (TUHİM) konuya
ilişkin detaylı ve önemli raporu
dikkate alınarak verilen kararlar daha
sonra kamuoyuyla paylaşıldı. ■ 6’da

4  İBB Toplu Ulaşım
Hizmetleri Müdür-
lüğü, UKOME’ye çok
detaylı ve önemli bir
rapor sundu. 

2’de

Mustafa 
YILDIRIM

Kadın istihdamına
sektörün kapılarını
açmalıyız 8’de

7’de

4 

6’da

Iste UKOME kararı

10 numara yağ
10 numara facia !

PETDER Kamu Spotu - 10 Numara Yağın Akaryakıt Olarak
Kullanılmasının Zararı

http://www.petder.org.tr/videolar

Anadolu Isuzu çalışanları

Güçlü servis ağı için sahada  

3 yıl içinde
120 servisi
gezecekler

3’te

Egeli Otobüsçüler
Dertli

“Kontak kapatmaya
hazırız!”

EBOD Başkanı Serdar
Gerilakan otobüs
işletmecilerinin
dertlerine çare olması
gereken TOFED’in
kendilerine kulaklarını
tıkadığını söyledi. ■ 5’te

İzmir Ticaret Odası 

S Plaka ihale
bedeline tepkili 

Ekrem
Demirtaş

İzmir İZTAD yönetimi: 

Muhammen bedel çok yüksek…

“Rantçıların önü
açılabilir”

İTO Yönetim Kurulu
Başkanı Ekrem
Demirtaş, 5 Mayıs’ta
gerçekleşecek olan 300
adet S plaka ihalesine
ilişkin muhammen
bedel tespitin yeniden
yapılması gerektiğini
belirtti. ■ 6’da

Temsa Adana Otobüsçüler Buluşması

4 Mart Cuma günü Adana’da gerçekleştirilen
Maraton ve Safir Plus tanıtım etkinliğine
otobüsçülerin ilgisi yoğun oldu.

Maraton ve Safir Plus göz doldurdu

4’te

Trakyalı otobüsçüler

Kara Ulaştırması Genel

Müdürü’ne sorunlarını aktardı 

Hamza

Demirdelen

Salim

Altunhan
Tuncay

Kastomoni

60.000’inci Sprinter

Nesgün Turizm’e 

Tufan

Akdeniz

Sinan

Gündüz

Mercedes-Benz Türk, 60 bininci 19+1
koltuklu Sprinter okul aracını Yalova
merkezli okul, personel ve turizm

taşımacısı Nesgün Turizm’e teslim etti. 

Minibüsün adı Sprinter 

Mercedes-Benz Türk Hafif Ticari Araçlar
Pazarlama ve Satış Grup Direktörü Tufan
Akdeniz, Sprinter’in pazarın bir numaralı
aracı olduğunu belirtti. ■ 10’da

4 Raporda, başta hu-
kuki durum olmak
üzere önemli değer-
lendirmeler ve sonuç-
lar yer aldı.

4 Rapor paralelindeki
kararda geçmiş ve şim-
diki döneme ilişkin hak-
lar korundu, yeni giriş
kapatılmadı.

4 Sınırlı devir
imkanı yaratıldı,
gelir paylaşımı
ve serbest pi-
yasa esas alındı.

Servisçiler 25 Mart’ta kontak kapatacak 

UKOME’ni
n tahdit
ile ilgili

aldığı karara
tepki gösteren
İSAROD ve
İSTAB, yaptığı
açıklamada 25
Mart’tan itibaren
kontak kapatma
kararı
uygulamaya
geçireceklerini
söyledi. 

Kaptanlar Kulübü, Ulaştırma Platformu

ile yolcu taşımacılarını bir araya getirdi 

6’da

6’da

11’de

Recep

Gürkan

Mustafa

Altunhan

Mustafa
Altunhan
yılın iş
adamı

Sarp Kapısı ve
Gürcistan’da
karşılaşılan
sorunlar 

7’de

7’de       

TREDER Başkanı Kaan

Saltık TOBB Türkiye

Otomotiv Sanayi Meclisi

üyeliğine seçildi.

Treyler sektörünün tek
temsilcisi konumundaki
TREDER, Türkiye’nin

otomotiv sanayisindeki
temsiliyetini de arttırıyor. 

TREDER Başkanı Kaan
Saltık, TOBB Türkiye Otomotiv
Sanayi Meclisi üyeliğine
seçildi. Konuyla ilgili olarak
açıklama yapan Başkan Kaan
Saltık, “Otomotiv sanayimiz
ülkemizin gururu olmaya
devam ediyor. Treyler sektörü
olarak, otomotiv sanayisine
katkımızı arttırarak devam
etmeyi hedefliyoruz. Otomotiv
Sanayi Meclisimizde sektörü
ileriye götürecek her türlü
çabanın içinde yer almanın
gayreti içerisinde olmaya
devam edeceğiz.” şeklinde
konuştu.
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Lojistik ULUSOY LOGISTICS 

GDP sertifikalı ürünlerde atağa kalktı

TRANSORIENT 

ColdCube ile rekabet avantajı sağlıyor

Türkiye’nin önde gelen
lojistik firmalarından
Ulusoy Logistics,

sektöründe bir ilki
gerçekleştirdi. Ulusoy
Logistics, satın aldığı 20
adet Türkiye’nin ilk GDP
sertifikalı Thermo King
treyler ünitesi ile
hizmetlerine ilaç
taşımacılığını da ekledi. 

Ürünlerinin
taşımacılığını Ulusoy
Logistics ile gerçekleştiren
firmalar, aynı zamanda
Doğuş Otomotiv tarafından
sağlanan Thermo King
TracKing uygulaması
sayesinde taşıma
standartlarını Avrupa
ülkeleri de dahil olmak üzere 7 gün 24
saat izleyebilecekler.  

Ulusoy Uluslararası Yatırım
Holding satın alma müdürü Rıdvan

Kanbak, Thermo King GDP sertifikalı
SLXe-300 treyler ünitelerini kendi
tesislerinde, Doğuş Otomotiv Thermo
King Satış Müdürü Suna Türk ve Satış

Yöneticisi Çağlar
Bircan’dan teslim aldı.

Rıdvan Kanbak
“Ulusoy Logistics çatısı
altında birçok yenilikçi
hizmetlerimizin yanı
sıra, ilaç taşımacılığına
uygun farma sertifikalı
ünitelerin bulunduğu
double deck; tekstil
taşımacılığına da
uygun barlı ve trene
yüklenebilen frigo
treyler ile araç
çeşitliliğini
zenginleştirmenin
gururunu yaşıyoruz”
dedi.

Doğuş Otomotiv
Thermo King Satış

Müdürü Suna Türk ise Ulusoy
Logistics’e yeni üniteleri ile birlikte
TracKing sistemi hizmeti de
verdiklerini söyledi. ■

1961 yılından bu yana

lojistik sektöründe

faaliyetlerini sürdüren

Transorient, zaman ve ısı

hassasiyetinin en üst

düzeyde olduğu bio-farma

lojistik hizmetleri de

veriyor. 

Biyolojik materyal, ilaç,
tıbbi malzeme ve
cihazların ithalatı ile

gümrükleme ve dağıtımını
gerçekleştiren Transorient, satın
aldığı Thermo King ColdCube
üniteleri sayesinde GDP
yönetmeliğine uygun taşımacılık
yapıyor. 

Transorient Yönetici Ortağı Can
Pakyürek, Türkiye genelinde ve
dünya çapında 24-48 saat içerisinde
kapıdan kapıya ısı kontrollü hassas
taşımalar gerçekleştirdiklerini

belirterek “Hava, kara, deniz ve
intermodal ve özel projeler üstüne
taşımacılık yapıyoruz. Ufak bir
araçla tıbbi numune, araştırma,
deney, ilaç gibi ürünler
taşıyabiliyoruz. Türkiye’de birçok
firmaya hizmet veriyoruz. Yurtdışı
partnerlerimizin şirketimize
yapmış olduğu denetlemeler
esnasında Transorient olarak
olumlu geri dönüşler aldık. Gerek
taşınması gerekse kullanımı çok
kolay ve kullanışlı bir ünite.
Transorient olarak yatırımlarımızı
ilaç taşımacılığı üzerine
gerçekleştirip, bu alanda daha da

uzmanlaşmak istiyoruz. Bu açıdan
maliyetlerimiz yükselse de ColdCube
bizi rekabette öne çıkartan bir ürün
oluyor” açıklamasında bulundu. ■

Suna

Türk

Rıdvan

Kanbak
Çağlar

Bircan

Can

Pakyürek

Sertrans Logistics, Tırsan’dan tren
yüklemelerine uygun 50 adet treyler
satın aldı. Hadımköy’deki Sertrans

Logistics merkez binasında düzenlenen
teslimat törenine Tırsan Treyler Yönetim
Kurulu Başkanı Çetin Nuhoğlu, DAF-
TIRSAN Satış Müdürü Ertuğrul Erkoç,
Satış Yöneticisi Özgür Ayçiçek, Sertrans
Logistics adına Transer Logistics’in  Genel
Müdürü Murat Cömert ve Sertrans
Logistics İhracat Direktörü Orhan Gürer
katıldı.

Satışın 60 ay sonra geri satın alım
(buy-back) sözleşmesiyle yapıldığını
söyleyen Çetin Nuhoğlu, bu modelin, araç

maliyetlerini, yatırım maliyetlerini, hatta
işletme maliyetlerine olumlu etkisi
olduğunu belirtti: “Satışını
gerçekleştirdiğimiz treylerleri 60 ay sonra
belirli bir meblağ karşılığında geri almayı
taahhüt ediyoruz. Firmalarımızın,
Avrupa’da olduğu gibi kendi malına sahip
olmaktan ziyade, uzun vadeli buy-back
anlaşmalarla araç satın alıp, araç
maliyetlerini, yatırım maliyetlerini, hatta
işletme maliyetlerini sıfırlaması
gerekiyor” dedi.

Transer Logistics Genel Müdürü
Murat Cömert, 50 treyler alımı ile filodaki
treyler sayısının 350’ye çıktığını söyledi. ■

Tırsan'dan Sertrans'a 

Tren yüklemelerine uygun
50 treyler

TREDER, TOBB Türkiye
Otomotiv Sanayi Meclisi
Üyesi oldu

Kaan

Saltık

Pegasus Cargo ile
Türkiye’nin ilk ve tek
lojistik fakültesi olan

İstanbul Üniversitesi Ulaştırma
ve Lojistik Fakültesi işbirliğiyle,
23-24 Mart 2016 tarihlerinde,
üniversitenin Avcılar
Yerleşkesindeki Ulaştırma ve

Lojistik Fakültesi
Oditoryumunda Uluslararası
Taşımacılık ve Lojistik
Konferansı düzenleniyor.

Ulaştırma ve Lojistik sektörü
duayenlerini öğrencilerle
buluşturacak olan iki günlük
Uluslararası Lojistik ve

Taşımacılık
Konferansı’nda
sektörün farklı
alanlarında faaliyet
gösteren çok
sayıda kuruluşun
sözcüleri
sektördeki
gelişmeleri ve
deneyimlerini
öğrencilerle
paylaşacaklar.

İstanbul
Üniversitesi
Ulaştırma ve
Lojistik Fakültesi
Avcılar
Yerleşkesi’nde
gerçekleştirilecek
olan konferansın
açılış konuşmasını
Pegasus Hava
Yolları Ticaretten
Sorumlu Genel
Müdür Yardımcısı
Güliz Öztürk
yapacak. ■

23-24 Mart’ta İstanbul’da

Uluslararası Taşımacılık ve Lojistik
Konferansı düzenleniyor
■ Aleyna Bozkurt 

Yakıtın her damlası, alın terinizin her 
damlası kadar değerli.
Bir Mercedes-Benz kamyon kullanıyorsanız, yıllar geçse bile değerinden hiçbir şey kaybetmez. 
Hızla satılır, hızla kazandırır.

Türkiye’de kamyon, Mercedes-Benz’dir.

Bir Daimler markasıdır.
8-9’d

a

Özer
Bür

Coşkun
Altın

İsmail
Cirit Ali

Gül

Sektörün 
gelişimine açık 
alanlar konuşuldu 
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İ
ZTAD tarafından
üye işyerlerinde
çalışan personelin

eğitimi için planlı
yıllık eğitim programı
içerisinde olan
Verimli Sürüş
Eğitimi,27 Şubat 2016
tarihinde İZTAD’ın Eğitim
salonunda 90 kişilik katılımla
gerçekleşti. 

Teorik eğitim ve
sonrasında; yolda araçlarla
yapılan pratik eğitim ile
sürücülere hem güvenli sürüş
ile incelikler hem de daha iyi
bir yakıt ekonomisi için
yapılması gerekenler
profesyonel eğitmenler
tarafından anlatıldı
uygulamalı olarak gösterildi. 

Anadolu ISUZU İzmir

Bayii Erdiloğlu’nun
organizasyonunu
üstlendiği verimli sürüş
eğitimi Gusem
Eğitim’den Yener
Gülünay tarafından
verildi. 

Eğitim, güvenli
sürüşün yanı sıra araçların
daha verimli, iktisatlı olarak
nasıl kullanabileceğini
öğretmeyi hedefliyordu. 

Üye firmalardan seçilen
birer sürücü, eğitimden
öncesi, kendi klasik bildiği
yöntemle ISUZU NOVO aracı
kullanırken, araca bağlanmış
olan özel bir aparatla ile
aracın kilometrede tükettiği
yakıt anlık ölçülerek kayıt
altına alındı. Daha sonra
verilen teorik eğitim sonrası

öğrenilenlerin
uygulanmasıyla aynı
sürücülerin tekrar aynı
parkurda sürüş
gerçekleştirmeleri sonrası
aradaki fark belirlenmiş oldu.
Eğitim sonucunda sürücüler,
yakıt sarfiyatında yaklaşık
yüzde 25 oranında tasarruf
sağlanabileceğini görmüş
oldular. 

Firmalar için en büyük
girdi olan yakıtın azaltılması,
hem şirketlerin karlılık
oranına; hem de tamamen
dışa bağımlı olduğumuz
akaryakıt giderlerinde, ülke
ekonomisine olumlu yarar
sağlayacaktır. Bilinçli
kullanım ile araçların bakım
onarım giderleri de azalmış
olacaktır. ■
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Bu yazı dizisinde,
siz değerli
okuyucularımla,

ulaştırmada gelişme
eğilimleri ve mevcut
durum çerçevesinde
otopark yönetimi ve
parklanma ile ilgili
paylaşımlarda
bulunacağım.

Ulaşım; günümüz
dünyasında
küreselleşme ve
ekonomik büyümeye
paralel olarak hızlı bir
gelişim göstermektedir.
Dünyada meydana
gelen teknolojik
gelişmeler, nüfus artışı
ve yeni yerleşim
alanlarının açılmasıyla
birlikte ulaşımda da
farklı yapılanmaların gerekliliği ortaya
çıkmıştır. Ulaşımın teknolojik gelişmelerle her
geçen gün büyümesi ve önem kazanması yük
ve yolcu taşımacılığında hızlı, güvenli ve
konforlu taşımacılığın öne çıkmasına etken
olmuştur. Ulaşım sektöründe yük ve yolcu
taşımacılığı genel olarak havayolu, denizyolu,
demiryolu ve karayolu ile yapılmaktadır.
Gelişmiş ülkeleri incelediğimizde,
taşımacılığın ABD’de yüzde 27 karayolu,
yüzde 38 demiryolu, yüzde 24 denizyolu ve
yüzde 10 havayolu, Almanya’da yüzde 58
karayolu, yüzde 22 demiryolu, yüzde 12
denizyolu ve yüzde 7 havayolu ile yapıldığı
anlaşılmaktadır. 

Neredeyse tamamı karayoluyla
Türkiye’de ise tam tersine taşımacılık

yüzde 95 karayolu, yüzde 3 demiryolu, yüzde
0,1 denizyolu ve yüzde 2 havayolu ile
yapılmaktadır. Bu oranlardan da anlaşılacağı
gibi ülkemizde yük ve yolcu taşımacılığının
neredeyse tamamı karayolları üzerinden
gerçekleştirilmektedir. Cumhuriyetin ilk
yıllarında demiryolu taşımacılığına büyük
önem verilmiş ve maddi olanaksızlıklara
rağmen, yılda ortalama 240 km uzunluğunda
demiryolu yapılmıştır. 1950’li yıllardan sonra
ise demiryolu taşımacılığına gereken önem
verilmemiş, gelişen teknoloji ve maddi
olanaklara rağmen yılda sadece 39 km’lik
demiryolu yapılabilmiştir. 

Ulaştırma belirleyici bir ihtiyaçtır
Ekonomik ve sosyal yaşamın ayrılmaz bir

parçası olan ulaştırma hizmet sektörü,
insanlığın varoluşu ile başlayan ve asla sonu
gelmeyecek olan bir ihtiyaçtır. İnsanların

toplum halinde yaşamaya
başlamasıyla yeni bir takım
ihtiyaçlar kendini hissettirmiş,
gelişme süreci içinde ortaya
çıkan her türlü mal ve
hizmetlerin talep edilen
noktalara aktarılması için çözüm
yolları ve ulaşım imkanları
aranmıştır. Bilim ve teknolojinin
ilerlemesi; toplumların gelişmesi;
ekonomik gereksinimlerin,
insanların alışkanlıklarının ve
kültürel birikimlerinin değişmesi;
politik olaylar ve uluslararası
etkileşimler ulaştırmayı
yönlendiren ve geliştiren
çerçeveyi oluşturmuştur. 

Ulaştırma sektörü,
karayolları, demiryolları,
havayolları, denizyolları ve bilgi
ve iletişim altyapısı ile ülke
ekonomisinin en temel

unsurlarından biridir. Ekonomik ve sosyal
girdileriyle toplumu sürekli etkileyen bir
yapıya sahip olan ulaştırma sektörü, üretim
sürecinin önemli bir parçasını oluşturması ve
önemli yatırımların ekonomide yarattığı
etkileri açısından, ülkelerin ekonomik yapıları
içinde ağırlıklı bir yere sahiptir. Ekonomisi
büyüyen ve zenginleşen dünyada ön plana
çıkan güvenli, dakik, daha kısa sürede ve
daha konforlu ulaşım istekleri, son yıllarda
ulaştırma sektörünün önemini ve gelişiminin
giderek artmasına neden olmuştur.

Ulaşım sisteminin katkıları…
Ülkemiz bulunduğu coğrafyanın stratejik

özelliği nedeniyle ulaşım sektöründe önemli
bir yere sahiptir. Avrupa’yı Asya’ya bağlayan,
Ortadoğu’nun kilit ülkesi Türkiye, dünya
ülkelerinin özellikle karadan ve denizden
bağlantılarını sağlamaktadır. Bu durum
ülkemizin önemini bir kat daha arttırmaktadır.
Uzun yıllar sürdürülen çalışmalar sonucu
ülkemizde kara, deniz ve hava ulaşımında
önemli gelişmeler sağlanmış sosyal ve
ekonomik kalkınmamızda sahip olduğumuz
ulaşım sisteminin de önemli katkıları
olmuştur.

Milli ve uluslararası alanda; ekonomik,
ticari, sosyal, teknolojik ve stratejik gelişmeleri
dikkate alarak kullanıcı talebini karşılayan
güvenli, konforlu, çevreye duyarlı, diğer
ulaşım sistemleri ile uyumlu, sosyoekonomik
bakımdan ulaşılabilir, çağdaş ulaştırma ağını
kurmak, yönetmek ve işlemlerini sağlamak bir
milli görevdir. Özellikle son dönemde,
çevresel sorunlar ile küresel iklim değişikliği
olgusu karşısında çevreye uyumlu gelişmeleri
yönlendirecek sürdürülebilir ulaştırma

politikalarının önem kazanması ile çevreye
daha az zararlı demiryolu ve denizyolu
taşımalarının paylarının arttırılarak ulaştırma
sistemlerinde karayolunun çok yüksek olan
payını azaltılması ve böylece ulaştırma türleri
arasında dengeli bir sistem oluşturulması
büyük önem kazanmıştır.

Hukuki ve cezai sorumluluklar
Gerek şehiriçi gerekse şehirlerarası yolcu

ve yük taşımacığında karayoluna ağırlık veren
politikaların bir başka olumsuz yönü de trafik
kazalarıdır. Trafik kazaları, ülkeler açısından
sadece bir ulaşım sorunu olmayıp, toplum
sağlığını, ülke gelişimini ve güvenliğini de
tehdit eden, hukuki ve cezai sorumluluklar
doğuran temel bir sorundur. Aynı zamanda,
sebep olduğu maddi zararın yanı sıra, can
güvenliğini ortadan kaldırması nedeniyle,
toplumun tüm kesimlerinin dikkatini üzerinde
toplayan güncel bir olaydır. Ülkemiz, birçok
Avrupa ülkesi arasında trafik kazalarının en
yüksek olduğu ülkelerden biridir ve bu
nedenle de trafik kazaları şu anda ülkemizin
en önemli çözün bekleyen sorunları
arasındadır. 

Ülkemizin sosyal, ekonomik ve coğrafi
yapısına uygun olarak 21. yüzyılda dünyada
hak ettiği saygın ve itibarlı yerini alabilmesini
sağlamak üzere trafik kazalarının önlenmesi
için gerekli tedbirlerin alınması ve
uygulanması gereklidir. Avrupa Birliği’ne
girmeye çalışan bir Türkiye, aynı zamanda
Avrupa Birliği ülkeleri ile rekabet edebilecek
bir ekonomik yapıya ve bu bağlamda da
karayolu, demiryolu, denizyolu ve
havayollarından oluşan güvenli olduğu kadar
dengeli, sürdürülebilir ve gelişmiş bir
ulaştırma sistemine sahip olmak zorundadır. 

Refah seviyesini belirler
Ulaştırma, bir ülkenin ekonomik

gelişimini ve refah seviyesini etkileyen en
önemli unsurlardan biridir. Etkili ulaştırma
sistemleri, pazarlara, işlere ve yatırımlara
erişilebilirliği kolaylaştırarak ekonomik ve
sosyal fırsatlar ve yararlar yaratmaktadır.
Ulaşım, günümüz dünyasında küreselleşme
ve ekonomik büyümeye paralel olarak hızlı
bir değişim göstermektedir. Bilim ve
teknolojinin hızlı gelişimi ve artan nüfus
sayısı, kapasitesi yüksek, daha hızlı, daha
güvenli ve daha konforlu ulaşım isteğini öne
çıkarmaktadır.

Bu çalışmadaki katkısı nedeniyle, asistan
kardeşim Mehmet Çağrı Kızıltaş’a teşekkür
ederim. 

Hepinize sağlıklı huzurlu mutlu bir hafta
dilerim. ■
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Akif
Nuray

Bakın
Bakalım…

Asayişe bakarsak; 
Suriye'deki taze ateşkesten birkaç

gün önce Rusya bombaları fazla
düşmeye başlayınca AB'den şefkat
sesleri gelmişti, "Sınırlarınızı açın,
mülteciler rahat gelsin, lütfen"
cinsinden. Sanki 3 milyon mülteci
onların sınırlarından geçmişti de, bize
gelmişlerdi. AB şefkati devam ediyor,
kurtarma masası kurdular AB ve
Türkiye. NATO gemileri Ege denizinde
mülteci yakalayacak, Türkiye'ye geri
çevirecek.  

AB ülkeleri mültecilerin arasından
kendi işlerine yarayacak eğitimli, genç,
çalışkan olanlarını seçecekler. Onlar
cennete uçacak; işe yaramayanlar da
Türkiye'ye kaderlerine iade edilecekler.
Türkiye'nin sınırda "uçuşa yasak bölge"
önerisi gündemde. 

Hatırlayın lütfen; Fransa Devlet
Başkanının eşi Danielle Mitterand,
yüzbinlerce Peşmergeyi ziyaret etmişti
ve sadece 1 (bir) genç erkek
Peşmergeyi Fransa'ya, cennete
götürmüştü, 1990’ların başında.
Hollanda kendi ülkesindeki kampı
dozerle sıyırıyor kaldırıyor… Koca AB,
Macaristan'ı ve Avusturya'yı ikna
etmeye çalışıyor… Almanya ayda en
çok 999 mülteci sipariş ediyor. 

İnsan Hakları, Hayvan Hakları,
Çocuk Hakları, Göçmen Hakları olan
bu ülkelerde haklar, AB sınırlarında
takılıyor, dikkat!

Geçim işlerine bakarsak;
AB Merkez Bankası aylık para

basmayı yüzde 33 arttırıyor ve süresini
uzatıyor, bankalarda duran paraya
aldığı depo kirasını (negatif faiz)
yükseltiyor, yani mevduatın faizini
indiriyor, parasının kurunu düşürüyor,
malını ucuzlatıyor. Ama ekonomilerini
açamıyor. Avronun Dolardan küçük
olacağı günler yaklaşıyor. Merkez
bankalarının para basma yarışına faiz
indirme yarışları da ekleniyor. Al sana,
Faizsiz Finans.

Merkez bankaları bastıkları
paralarla ne alıyorlar, pekiyi? Hiç
kimsenin beğenmediği şirketlerin,
bankaların hisselerini, tahvillerini
alıyorlar. Hurda topluyorlar. "Hurdayı
Kime satacaklar?" derseniz, zamanı
gelmedi, ama korkuları yıllardır
akıllarda. Satma zamanını erteliyorlar.

Büyüme tahminleri zayıflıyor. 
*  *  *

Kendimize  bakarsak;
- Türkiye'nin büyüme tahminini

not veren kuruluş Fitch de diğerleri gibi
yükseltti, yarım puan büyüttü (3’ten
3,5’a, SAGP ile). 

- Türkiye'deki en etkin lojistik
şirketi DHL 2015'de yüzde 10'dan
fazla büyüdüğünü, 2016'da daha fazla
büyüyeceklerini anlatıyor.

- Lüks perakende geçen yıl yüzde
15'ten fazla büyümüş, bu yıl daha fazla
büyümeyi bekliyor, turist azalmasına
rağmen. 

- İran seferleri günlük 34 adede
varmış, yaza daha da artacak. Ruslar
azalsa da…

- Mücevher hammaddesi
ithalatına artık vergi yok ve mamul
mücevhere KDV geldi. Şimdi  durum
akla uygun oldu. İhracat geliri hızla
artacak. Kuyumcular Odası'nı tebrik
ederim. Bir örnek verelim; Hindistan
15 yıl evvel böyle yapmış ve 4 milyar
dolar olan ithalatını 11 milyar dolara
çıkarmış. İthalata kızmayın; 11 milyar
dolarlık ithalatı 1,5 milyon kişilik
istihdamla işliyor ve 28 milyar dolara
ihraç ediyor. Yüzde 160 kazanç.
Beğendiniz mi?

*  *  *

Taşıma dünyasına bakarsak;
Tahdit demek hudut koymak

demek, sınırlamak demek, rant demek.
Serbest Pazar Ekonomisi var, ama
serbestliği de yönetmek gerek ki
başıboşluk olmasın.  

O zaman planlama gerek.
Planlama sayesinde arz, talebin
gelişmesine uyumlanacak. Kalkınma
Planlarımız bunun için var. Perakende
Yasası 2015'te çıktı, bu konuları da
düzenleyecek. Rant Vergisi de tasarıda
bekliyor.

Plaka kişisel varlık değil, kullanma
yetkisi, bedelli bir hak.  Örnek
koyarsak; İstanbul'un taksi plakası ve
İzmir'in personel plakası kişisel varlık
şeklinde. Yani geçerli fiyattan alınır,
satılır ve istenen sürelerde kiralanır,
rantlıdır. Halbuki İstanbul'da Ulaşım
AŞ'de çalışan otobüsün plakası kamu
idaresinin varlığı, kişisel varlık değil,
bedelli hak olarak kullanılıyor, süreli,
15 yıl geçerli. Uygulama farkları
yönetim çelişkisidir. Kullanıcılar ulusal
çözüm önerecekler ve kamu yönetimi
uygulamayı belirleyecek. Her yıl bu
çelişkilerimiz azalacak. 

Batık takımın oyuncusunun karısı
milyon TL'lik otomobil bakmayacak.

Endüstri Mühendislerine ve Bilgi
Teknolojilerine teşekkürler. ■
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İZTAD’dan üyelerine…

Verimli Sürüş Eğitimi 

20 elektrikli otobüs için 

ESHOT, yeni bir ihale daha yaptı

S
ürdürülebilir çevre politikalarıyla öncü
bir rol üstlenen İzmir Büyükşehir
Belediyesi, toplu ulaşımda devrim

niteliği taşıyan elektrikli otobüs hamlesini
sonuçlandırmakta kararlı. İlk etapta 20 adet
elektrikli otobüs satın alarak toplu ulaşımda
İzmirlilerin hizmetine sunmayı hedefleyen
ESHOT Genel Müdürlüğü, 2015 yılı Ağustos
ayında ihaleye çıkmış, ancak Kamu İhale
Kurumu, itiraz üzerine bu ihaleyi iptal
etmişti. ESHOT Genel Müdürlüğü, “çevreci
ulaşım” teknolojilerini hayata geçirme
stratejisi doğrultusunda “full elektrikli
otobüs” alımı için bir kez daha ihale yaptı. 

Polonya-Çin-Türkiye rekabeti
6 firmanın dosya aldığı ve 4 firma

temsilcisinin hazır bulunduğu ihalede
firmalardan üçü teklif verirken bir firma
teşekkür mektubu sundu. 

20 adet elektrikli otobüs, şarj
ekipmanları ve kurulumu için Polonya'dan
Solaris Bus&Coach SA 11 milyon 569 bin
Euro, Türkiye'den TCV Otomotiv Makine
Sanayi ve Dış Tic. AŞ 9 milyon 400 bin Euro,
Çin Halk Cumhuriyeti'nden BYD Europe BV
ise 8 milyon 900 bin 360 Euro tutarında
teklif verdi. 

İhaleye sunulan teklifler, elektrikli
otobüs alımı konusunda araştırma yapan
uzman komisyon tarafından
değerlendirmeye alınacak. İhale
sonuçlandığı takdirde, kentin ilk elektrikli
otobüs filosu bu yıl içinde İzmirlilerin
hizmetine girecek. ■
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Proje ile müşteri ihtiyaçlarına en
hızlı şekilde cevap vermek,
etkin çözümler sunmak, güçlü
ve etkin bir satış ve servis ağına
sahip olunması hedefleniyor. 

Anadolu Isuzu çalışanları
müşterilerin ihtiyaçlarına en
etkili ve hızlı çözümler sunan

güçlü satış ve servis ağları için ‘Biz
Biriz, Isuzu Sahada’ sloganı ile sahaya
indi. 9 Mart Çarşamba günü Anadolu
Isuzu’nun Çetaş servisinden başlatılan
proje kapsamında, Anadolu Isuzu
çalışanları, ilk yıl 25 servis olmak üzere
3 yıl içinde 120 Isuzu servisini ziyaret
edecek.  

Çetaş’taki toplantıya Anadolu
Isuzu Genel Müdürü Tuğrul Arıkan,
Pazarlama ve Satış Direktörü Fatih
Tamay, Satış Müdürü Tunç Karabulut,
Pazarlama Müdürü Şebnem
Uygurtürk, Otobüs Satış Şefi Onur
Çetinkaya, Reklam Halkla İlişkileri
Uzmanı İlke Ergun katıldı. 

Servis, araç kalitesi kadar
önemli 

Anadolu Isuzu Genel Müdürü
Tuğrul Arıkan, Çetaş servisinden
başlayan ‘Isuzu Sahada’ projesi ile
Anadolu Isuzu’nun servislerinin
yanında yer aldığını bir kez daha
göstermek istediklerini söyledi:
“Bugün bizim için önemli bir gün.
Çetaş servisimizden başlayarak yeni
bir projeyi hayata geçiriyoruz. Bugün
aldığınız araç ne kadar kaliteli olsa da,
satış sonrası ağ zayıf ise ne yazık ki
alıcıların yüzde 33’ü, sadece tekrar o
aracı satın alıyor. Satış sonrası
servisiniz etkin ve iyiyse

alıcıların yüzde 80’inden fazlası o
aracı ikinci kez yeniden alıyor ve
tavsiye ediyor. Bu satış sonrası
aktivitesinin ne kadar önemli
olduğunu gösteren önemli bir
istatistik. Bu yüzden kendimize
müşteri odaklı olmak, müşteri
ihtiyaçlarına en hızlı şekilde cevap
vermek, etkin çözümler sunmak, en
önemlisi güçlü ve etkin bir satış ve
servis ağına sahip olmak gibi hedefler
belirledik.” 

Müşteri İlişkileri Yönetimi 
Anadolu Isuzu olarak müşteriyi ve

pazarı daha iyi dinlemelerini
sağlayacak olan Müşteri İlişkileri
Yönetimi (CRM) projesini hayata
geçirdiklerini dile getiren Arıkan,
“Müşteriyi, pazarı daha iyi dinleyen,
anlayan bir yapıya geleceğiz.
Müşterimize bir çözüm ortağı haline
geleceğiz” diye konuştu. 

Üç yıl içinde 120 Isuzu servisi
ziyaret edilecek 

‘Isuzu Sahada’ projesi ile Anadolu
Isuzu çalışanları ve yöneticileri olarak
yıl içinde 25, proje sonunda ise 120
Isuzu servisini ziyaret edeceklerinin
altını çizen Arıkan, “Burada sadece
servislerimizi değil, müşterilerimizi de
dinleyip gelişim alanlarınızı, ortaya
çıkarmak istiyoruz. Satış sonrasına
verdiğimiz önemi bir kez daha
vurgulamak için buradayız. O yüzden
sahaya iniyoruz. Yolumuz açık olsun.
Hepinize teşekkür ederim” dedi.

Yeni Ar-Ge merkezi
Şekerpınar Tesisleri’nde yeni Ar-

Ge merkezini faaliyete geçirdikleri
bilgisini de veren Arıkan, “Burada da
müşteri ihtiyaçlarını tam anlamı ile
karşılayan her türlü tasarımı ve testi,
kendi tesislerimizde imkanlarımızla
yapan ve yenilikçi ürünleri ortaya
koyan bir şirket haline geleceğiz”
ifadelerini kullandı. 

Yüzde 85 müşteri
memnuniyeti 

Pazarlama ve Satış
Direktörü Fatih Tamay, 120
servis ile Türkiye genelinde
hizmet verdiklerini servis ağını
bugünkünden daha iyi bir
noktaya getirmeyi
hedeflediklerini söyledi.
Isuzu’nun 120 servisini sadece
fiziksel olarak değil, eğitimler,
iş yapma kalitesi ve müşteri
memnuniyeti anlamında
yenileyeceklerini belirten
Tamay, “Biz serviste
bulunduğumuz segmentlerde
önde olmamıza rağmen bu
sistemi daha iyi bir yere

getirmeyi hedefliyoruz. Müşteri
memnuniyeti olarak Japonya ile
benzer seviyelerdeyiz. Müşteri
memnuniyet oranımız yüzde
85 ile yüzde 90 arasında
değişiyor” diye konuştu.

Şampiyon kalmak için…
Tamay, şampiyon

kalmanın, şampiyon olmaktan
çok daha zor olduğu
vurgusuyla, servis kalitesini
artırmayı amaçladıklarını dile
getirdi: “Biz buradan memnun

olmayıp kalitemizi çok daha
yukarılara taşırsak, rakiplerin bizi
yakalama şansı çok daha azalır. 26
ülkede araç satıyoruz. Proje
kapsamında 120 noktaya gideceğiz.
120 noktayı gerek insan kalitesi, gerek
çalışan kalitesi, gerek eğitim kalitesi,
gerekse de fiziksel görünüm açısından
geliştireceğiz. Sahada olmamızın
nedeni müşteri ile daha yakın olmak.
Müşteri ilişkilerini, servis kalitesini
geliştiriyoruz. 2018 yılında Isuzu
tabelası gördüğünüz her noktada aynı
kalitede servisleri göreceksiniz, aynı
kalitede servis imkanından
yararlanabileceksiniz.” 

Müşteri memnuniyeti
anketlerini sürekli yapıyoruz

Tamay, yılda 2-3 kez yaptıkları
müşteri memnuniyeti anketleri ile
‘servisin özellikleri, müşteri ilişkileri,
müşterinin hangi noktalarda
rahatsız

olduğu, iyileştirme noktaları neler
olabilir’ gibi verileri ellerinde
bulundurduklarını belirtti. 

Toplantıya Anadolu Isuzu’dan
Japon yöneticiler Tetsuo Tzusaki,
Shigeru Okitsu, Kyochiro Satake de
katıldı. 
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Anadolu Isuzu çalışanları 3 yıl içinde 120 servisi gezecek 

Tuğrul
Arıkan

Fatih
Tamay

Güçlü servis ağı için sahada  

Tuğrul Arıkan: “Bugün
bizim için önemli bir gün.
Çetaş servisimizden
başlayarak yeni bir projeyi
hayata geçiriyoruz.”
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4 ❭❭Yeni Otobüs 14 - 20 Mart 2016■ Erkan YILMAZ - Caner ÖZCAN / ADANA

Temsa Adana Otobüsçüler Buluşması
Maraton ve 
Safir Plus
göz doldurdu
4 Mart Cuma günü Adana’da

gerçekleştirilen Maraton ve

Safir Plus tanıtım etkinliğine

otobüsçülerin ilgisi yoğun oldu.

Sabri Karataş, Yalçın Şahin, Levent Birant, Kemal Erdoğan, Ramazan Ilgan,

Birol Özcan, Mustafa Özcan, Dinçer Çelik, Mustafa Yıldırım, Fatih Akgül

Mahmut
Arıkboğa

Hacı Ali
Aslan

Fehmi
Aslan

Aslan
Bayram

Hasan
Yılmaz

Kaan
Kirişçioğlu

Erkan
Yılmaz

Adnan
Değirmenci

Hasan
Kurnaz

Gökhan
Çerioğlu

Murat
Anıl

Mümtaz
Er

Koray
Yılmaz

Sümer
Yığcı

Şevket
Ak

Mevlüt
İlgin

Salim
Altunhan

Ünal Öztürk, Mustafa Öztürk
Nejdet

İpekçioğlu
Umut

Kahraman
Bülent
Yıldız

Sonat
Demirci

Aydın
Özgen

Mustafa Şahin, Yalçın Şahin Temsa Bayileri
Zeki

Çalıkıran
Abdullah
Çalıkıran

Hasan
Göksoy

Sümer
Yığcı

Bülent
Tekiner

Suat
Çalık

Hamdi
Öztürk

Cüneyt
Tekgül

Hikmet
Göksoy

Abdullah
Çavuşoğlu

Murat
Anıl

Kamil Koç Van İşletmecileri

Savaş
Cengiz

İsmail
Taşdan

Hayati
Öner

Erdoğan
Ay

Murat
Arıkan

Tamer
Çınar

Coşkun
Altın

Mehmet
Kaya

Şafak
Kıyar

Banu
Namlı

Okay
Tınkır

Mevlüt Kaya, Hüseyin Güzel, Salih Güzel 

Abdurahman
Çavuşoğlu

Özer
Bür

İrfan
Özsevim

Davut
KurtManisalı Otobüsçüler

Taşkın
Arık

Mehmet
Çelik

Mehmet
Sönmez

Nejdet
İpekçioğlu

Mehmet
Altın

Adnan
As

Mansur
Nalbant
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Temsa Yenilikçilik ve
Girişimcilik Ekibi,
Mersin Teknoloji

Transfer Ofisi işbirliği ile
Mersin Üniversitesi'nde
Açık İnovasyon Günü
etkinliğinde öğrenciler ve
akademisyenlerle buluştu.
Etkinlikte geleceğin akıllı
ulaşımı tanıtıldı ve yeni
fikirler Temsa Açık
İnovasyon platformuna
yönlendirildi. 

Gelecekte ulaşım nasıl
olacak?

Yoğun ilgi gören
etkinlikte gelecekte
oluşacak mega trendlere
değinilirken, TEMSA’nın
gelecekteki akıllı ulaşımda
gerçekleştireceği projeler
tanıtıldı. Interaktif katılımla
yapılan etkinlikte öğrenciler
ve akademisyenler, akıllı

ulaşımla
ilgili yenilikçi fikirlerini
TEMSA Açık
İnovasyon
platformu ile
paylaştı.

Avenue ibus
tanıtıldı

Etkinlikte,
Transist 2015

Fuarında teknoloji
uygulamaları birincisi
seçilen,  akıllı ulaşım
ihtiyaçları dikkate alınarak
geliştirilmiş Akıllı Avenue
(IBUS Opsiyonlu) tanıtıldı.
IBUS Teknoloji Platformu;
yolcu güvenliği ve
konforunun yanı sıra
verimli, sürdürülebilir ve
dijital altyapılarla
konuşabilen özellikte olup,
yolcular, şoförler, filolar ve
şehirler için ulaşım
çözümleri içeriyor. ■
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Mersin Üniversitesi öğrencileri

Temsa Açık İnovasyon Günlerinde

Sanayi, Bilim ve Teknoloji
Bakanlığının, yaptığı
değerlendirmede TEMSA
Ar-Ge Merkezi, en iyi
uygulamalar arasında
seçilme başarısı elde etti.

Bilim, Sanayi ve Teknoloji
Bakanlığı tarafından yapılan
''Özel Sektör Ar-Ge Merkezleri İyi
Uygulama Örnekleri'' arasına
yenilikçilik ve girişimcilik raporu
ile Temsa da katıldı. Bu
kapsamda Nisan ayında Bakanlık
tarafından düzenlenecek
paylaşım toplantısında, sunum
yapmaya ve sanayi firmalarına
dağıtılacak olan Ar-Ge
merkezleri iyi uygulama
örnekleri kitabında da yer
almaya hak kazandı. 

Yenilikçilik insiyatifi 
Türkiye'de yerleşik 243 Ar-Ge

merkezi içerisinde iyi uygulama
örnekleri arasında yer almanın
çok önemli bir başarı olduğuna
dikkat çeken Temsa Ar-Ge
Müdürü Mustafa Gürcan,
“Temsa Ar-Ge faaliyetlerinin
tümünde yenilikçilik inisiyatifi
ön plana çıkarıldı. Ar-Ge
projelerinin kolektif olması;
müşterileri dinlememiz,

ihtiyaçlarını önceden tespit edip
uygulamaları hızlıca devreye
almamız ve tüm bu süreci
organizasyon ve paydaşların
katılımı ile yapmamız, bizim en
önemli farkımız olarak bu
raporda ortaya koyduk. Ar-Ge
merkezi olarak her geçen gün
geliştirilen yeni projeler
sonucunda hayata geçen
araçların cirosal oranını
artırmayı hedefliyoruz” dedi. 

Avenue IBUS’a, En iyi
Teknoloji Uygulama Ödülü 

Smart Mobility programı ile
Ar-Ge merkezi olmanın en
önemli şartı olan Ar-Ge ve Yenilik
Program ve Projelerinin
Bulunması”nı hayata
geçirdiklerini vurgulayan Ürün
Müdürü Mert Özkaynak, “Smart
Mobility programları
kapsamında güvenlik,
dijitalleşme, sürdürülebilirlik ve
verimlilik platformlarında
önemli projeler geliştiriliyor.
Bunun en güzel örneği
TRANSİST 2015’te en iyi
teknoloji uygulama ödülü almış,
Türkiye’nin ilk akıllı aracı,
Avenue IBUS’ın Temsa
tarafından hayata geçirilmiş
olmasıdır. IBUS Platformu,
benzersiz altyapısı ile dünyada
ilklere imza atmaya şimdiden
başladı. Temsa; ayrıca
yenilikçiliğin sadece ürün odaklı
olmamasını, özellikle insan
kaynakları alanında yapılan
süreç inovasyonu ile tüm Temsa
birimlerinin yayılmasını hedef
aldı. Her geçen gün üniversiteler,
belediyeler, teknokentler,
müşterilerimiz, paydaşlarımız ve
yerel yönetimler ile birlikte
yenilikçi çözümler ve ürünler
üretmeye devam edeceğiz“ dedi. ■

TEMSA Ar-Ge Merkezi farkını gösterdi 

Mert
Özkaynak

EBOD Başkanı Serdar Gerilakan otobüs
işletmecilerinin dertlerine çare olması
gereken TOFED’in kendilerine
kulaklarını tıkadığını söyledi.

Ege Bölgesi Otobüs İşletmecileri Derneği
(EBOD) Başkanı Serdar Gerilakan,
Türkiye Otobüsçüler Federasyonu’nun

(TOFED)  otobüsçülere sahip çıkmadığını dile
getirdi. Yumurtacıların bile dertlerini dile
getirebildiği hatırlatan Gerilakan, “Sadece
seçimlerde gelip dertlerimizi dinleyen TOFED,
seçimlerden sonra sadece İstanbul’da bir
zümreye hizmet etmekten öteye geçemiyor.
Başta kendi bölgem Ege olmak üzere tüm
Anadolu otobüsçüleri sahipsizdir” şeklinde
konuştu.

“BİZ DE TURİZM SEKTÖRÜNDEYİZ”
Ekonomik olarak her geçen gün bir otobüs

yazıhanesinin kapatıldığını dile getiren
Gerilakan, TOFED’in sektöre hizmet etmediğini
tekrarladı: “Ben ve benim gibi bu sektöre
yıllarını vermiş insanların birçok derdi var.
Başta ülkemizin her karışına hizmet veren biz
olmamıza rağmen,  rakip sektörlere verilen
imkan ve teşviklerin bir tanesine bile sahip
olamadık. Her kasabaya her şehre ulaşımı
sağlayan otobüs sektörü hızla kan kaybederken,
hava ve deniz taşımacılığı sorunlarını iyi
anlatabildiği için değer kazanıyor. Aslında
bunun çözümü oldukça basit. Otobüs
işletmeciliği sektörünün de turizm sektörü
sayılmasını sağlamak yeterli olacaktır.” 

“GEREĞİNİ YAPARIZ”
Kendisinin de TOFED’in Başkan Yardımcısı

olduğunu hatırlatan Serdar Gerilakan
“Düşünün, ben Başkan Yardımcısı ve 4. Bölge
Başkanı olarak esnafımın dertlerini
dinletemiyorum. Öğrendiğim kadarıyla sadece
bizde değil, tüm bölgelerde sorun aynı.
Türkiye’nin en büyük sektörlerinden birini
sahipsiz bırakmayız.  Türkiye’nin İstanbul’dan
değil Anadolu’dan yönetildiğini unutanları
dışarıda bırakarak biz kendi dermanımıza da
çare olmasını biliriz” şeklinde konuştu.

“DERT ORTAĞI ARAYIŞINA ÇIKACAĞIZ”
Sektörün dertlerini başta Türkiye Büyük

Millet Meclisi’nde dillendirmeye başlamak için
kulis çalışmalarına başlayacaklarını ifade eden
EBOD Başkanı Gerilakan, “Önceliğimiz
TOFED’e anlatamadığımız  dertlerimizi
ülkemizin yönetenlere anlatmaktır. Rakip
sektörlere tanınan hakların tamamını almak
için çıktığımız bu yolda, gönül istemez ama
gerekirse, Türkiye’nin kalbi olduğumuzu
hatırlatmak için kepenk ve kontak kapatmaya
kadar gideceğiz” dedi. ■

“Kontak 
kapatmaya
hazırız!”

İzmirli
Otobüsçüler

dertli
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Nasıl yapılacağını
bilmiyorsanız, 

ilk yardım yapmaya
kalkışmayınız.

6 ❭❭ Yolcu Taşımacılığı

my@tasimadunyasi.com

Mustafa
Yıldırım
TOBB Karayolu Yolcu 
Taşımacılığı Sektör 
Meclis Başkanı

Geçtiğimiz hafta, Kaptanlar Kulübü’nün
organize ettiği Ulaştırma Platformu’nda
konuşmacı olarak yer aldım. Sektörün

“Sektörün Gelişime Açık Öncelikli Alanları”nın
görüşüldüğü oturumda ben de düşüncelerimi
ifade ettim. Toplantının gerçekleştirildiği günün,
yani 8 Mart’ın ayrı bir önemi daha vardı. 8 Mart
Dünya Kadınlar Günü olarak kutlanıyor. Orada
da konuşmamda ifade ettiğim gibi; Kadınların iş
hayatındaki rolü yüzde 30’lara kadar çıktı. Bu
memnuniyet verici bir gelişme. Kadınlarımızın
eğitim düzeyinin arttırılması, hayata daha etkin
bir şekilde katılmaları, ücretlendirmede
haksızlığa uğramamaları en büyük temennimiz.
Bunu da bu ülkeyi yönetenlerin sorumluluğu
olarak görüyorum. 

Daha fazla açacağız
Sektörümüze katılan kadın kaptanlarımıza

da “hoş geldiniz” diyorum. Ne mutlu ki, onlar
aramızdalar. Turizm ve taşımacılık alanlarında,
kadınlar çok daha etkin rol almalılar. Kadınların
da bu alana girmesi için gayretli olmaları
gerekir. Ben de yönettiğim şirkette kadınlara
öncelik tanınmasına söz veriyorum. Onlara
kapılarımızı biraz daha fazla açacağız.

Negatif ayrımcılığa tabi tutuluyoruz
Oturumda, sektörümüzün yaşadığı

sorunları da dile getirdim: Biz de karayolu
taşımacıları olarak, kadınlar gibi negatif
ayrımcılığa tabi tutuluyoruz. Şehiriçi taşımalara
yönelik, saat düzenlemesi yapılmıyor. Sosyal
devletten uzak bir anlayışla onların cebinden
bağış yapılıyor. Yaşlılar, emekliler, çocuklar,
öğrenciler, ücretsiz taşınıyor. Şehiriçi
taşımacıların haklarını almaları için adım
atmaları gerekiyor. Şunu da ifade etmeliyim:
Devlet ücretsiz taşımalarda belediye
otobüslerine yönelik bir destek miktarı belirledi.
Ama taşımacılar bu desteğin de yetersiz
kaldığını ifade ediyorlar. 

Maliyetlerin aşağı çekilmeli 
Bu sektörün kalkınması, gelişmesi ve refahı

için maliyetlerin mutlaka aşağı çekilmesi lazım.
Bizim yolcuya verecek hiçbir şeyimiz kalmadı.
Her şeyi verdik. Meksika’da toplu taşımaya
geçiş üstünlükleri sağlanıyor, akaryakıtta
indirimler sağlanıyor. Brezilya’da 60 yaş üstü
ücretsiz taşınıyor ama sosyal devlet taşımacılara
daha fazla destek veriyor. 

Kaptan eğitimleri 
Kaptanlarımızın sektörde eğitimlerinin

artırılması konusunda girişimlerde bulunduk. Bu
sektör bir dönem siyaset yapan, bir dönem
bürokratlık yapan insanların esiri olmamalı.
Yolcu taşımacılığını; yük taşımacılığından ayrı
değerler taşıdığı için giderek üreticisiyle, toplu
taşımacısıyla, daha etkin bir platforma
dönüştürmemiz konusunda adımlar atmamız
lazım. İçimizdeki kadınların sayısını arttırmamız
lazım.

İstanbul’da kaptan okulu yok
Eğitim diyoruz; ben bu konuyu Ulaştırma

Bakanı Sayın Binali Yıldırım’a da anlattım.
Kaptan eğitimine yönelik Afyon Kocatepe
Üniversitesi Sultandağı Meslek Yüksekokulu,
Kütahya Dumlupınar Üniversitesi ile Amasya’da
yüksekokul var. Ama 15 milyonluk şehirde
yüksekokul yok. Bu anlamda Kemal
Karayormuk Hoca’ya yetki verdik, ben de
gereken girişimlerde bulunacağım. İstanbul
Otogarı’nda, mevcut alanlarımızın bir
bölümünde bir yüksekokul oluşturmak için ilk
adımları atıyoruz. Bu sektörün, özellikle
İstanbul’un, kaptan eğitimine ihtiyacı var. Bu
konuda İETT’yi de aramızda görmek istiyoruz.
Şoför Akademisinin kurulması lazım. Meslek
liselerinin olması gerektiğine inanıyorum.
Bakan bize bu konuda destek olacağına söz
verdi, bize ve vakfımıza bir okul yeri tahsis
edilecek… Bunun sözünü aldık.

Sigorta sorunu 
Konuşmamda, sigorta sorununu da

gündeme getirdim. Üretici firmalarımıza ve
sigorta şirketlerimize yük düşüyor. Görüştüğüm
birkaç sigorta şirketi genel müdürü, trafik
sigortalarına zam yaparak sorunların
çözülemeyeceğini ifade etti. Kazaları
azaltmanın en emin ve en kolay yolu eğitim
düzeyinin yükseltilmesidir. Gelin, kazaları
önleme, akıllı sistemleri daha çok kullanma
konusunda, devlet ile işbirliği yapalım. İşte bu
platformun görevlerinden bir tanesi bu olacaktır
diye düşünüyorum.  Ocak-Şubat ve Mart ayı
kaptanı seçilen arkadaşlarımızı ve Yılın Kaptanı
olarak seçilen Celal Cebeci’yi kutluyorum. 

Herkese iyi haftalar… ■

Kadın istihdamına
sektörün kapılarını

açmalıyız

UKOME’nin tahdit
ile ilgili aldığı karara
tepki gösteren
İSAROD ve İSTAB,
yaptığı açıklamada
25 Mart’tan itibaren
kontak kapatma
kararı uygulamaya
geçireceklerini
söyledi. 

9Mart Çarşamba
günü İstanbul
Büyükşehir

Belediyesi Toplu Ulaşım
Hizmetleri Müdürlüğü
Edirnekapı binası önünde
yaptıkları basın açıklaması ile
plaka tahdidi isteklerini yineleyen
İSAROD Başkanı Hamza Öztürk,
İSTAB Başkanı Ahmet Karakış ve
çok sayıda servisçi, plaka tahdidi
uygulamasının hayata
geçirilmemesine ve UKOME’de
alınan son karara yönelik
tepkilerini dile getirdiler. 

İSAROD ve İSTAB’ın
açıklamasında, İstanbul’da
öğrenci personel ve diğer servis
hizmetlerini yapan servisçi
esnafının sokağa çıkmasının özel
bir hak talebi olmadığı
belirtilerek,
“Cumhurbaşkanımızdan sözünü
ve İBB Başkanı Kadir Topbaş’tan
teyidini aldığımız plaka tahdidi
çalışmasının son geldiği noktayı
anlatmak, itiraz ettiğimizi

belirtmek ve sesimizi
duyurmak için burada
bulunmaktayız” denildi.
UKOME tarafından alınan
kararın uygulanabilirliğinin
bulunmadığı, birtakım
hukuki terimler ve birtakım
karar numaralarıyla
komisyon üyelerinin de
yanıltıldığı yer aldı. Ankara İl
Trafik Komisyonunun tahdit
kararının Danıştay 8. Dairesi
tarafından hukuka aykırı
bulunmadığı da ifade edildi.

“Elbette biz servisçiler
işimizi yaparken daha
kaliteli, daha katı

yaptırımları olan maddelerle
hizmetimizi yürütmek istiyoruz.
Ne esnafa, ne vatandaşa, ne de
İstanbul’a zerre kadar faydası
olmayan UKOME
Yönetmenliğine de aykırı olan bu
yönergeyi tanımıyor ve
uygulamayı da düşünmüyoruz”
ifadesinin de yer aldığı
açıklamada bürokratların
belediyeyi ekonomik olarak
zarara uğrattığı iddiası yer aldı. ■

25 MART’TAN
İTİBAREN
KONTAK
KAPATACAĞIZ 

Tek amacı
Büyükşehir
Belediyesine ek
kazanç getirmek
olan bu karar ve
yönergenin esnaf ve
vatandaşa zerre
kadar faydası
yoktur.  Bahse konu
kararın yürürlükten
kaldırılmaması
durumunda, artık
İstanbul halkına
taşıma hizmeti
verme koşullarının
ortadan kalktığını
ciddi bir şekilde
düşünmekteyiz.
İSTAB, İSAROD ve
diğer sektör
temsilcileriyle 25
Marttan itibaren

kontak kapama
kararını uygulamaya
geçireceğiz. Bu
süreç devam
ederken hukuki
yolları da kurumlar
olarak da bireyler
olarak da devreye
sokacağız. Ayrıca
kontak kapattıktan
sonra Büyükşehir
Belediyesi önünde
oturma eylemi
yaparak hakkımızı
aramaya devam
edeceğiz. Ne
Cumhurbaşkanımızı
n verdiği sözü yerde
bıraktıracak. Ne de
Sayın Kadir Topbaş’ı
3-5 bürokrata
ezdireceğiz.
Verdiğimiz
rahatsızlıklardan
dolayı İstanbul
halkından şimdiden
özür diliyoruz.

Servisçiler 25 Mart’tan itibaren kontak kapatacak 

İzmir Büyükşehir Belediyesi 5 Ma-
yıs’ta gerçekleştirilecek olan S
plaka ihalesinin şartnamesini ya-
yınladı. 

İZTAD Başkanı Özer Bür ve Yöneyim
Kurulu Üyeleri, S plaka ihalesine
yönelik görüşlerini açıkladılar. 2017

Mayıs ayında açıklanacak İzmir Mastır
Planı çalışmaları sonucunda İzmir’in
gerçek ihtiyacı olan S plaka sayısının
ortaya çıkacağını belirten İZTAD
yönetimi, ara çözüm olarak 5 Mayıs’ta
yapılacak olan 300 adetlik ihalenin bir
nebze de olsa sıkıntıları çözeceğini ifade
etti. İZTAD yönetimi, Belediyeye görüş
bildirerek ihalenin yapılmasına katkı
sağlayan İzmir Ticaret Odası Başkanı

Sayın Ekrem Demirtaş, Meslek
Komitesi Başkan ve üyelerine ve bu
görüşler sonucunda bu ihaleye onay
veren Büyükşehir Belediye Başkanı
Aziz Kocaoğlu’na teşekkür ettiklerini
ifade ettiler. İZTAD yönetimi ihale
açılmasından memnun olmalarına
rağmen bazı hususlara da dikkat

çekmek istediklerini vurguladılar. 

İztad Yönetimi Yaptığı Açıklamada
3 Noktaya Dikkat Çekti: 

Muhammen bedel çok yüksek 
İZTAD yönetimi; İhalede açıklanan

175. bin+KDV baz fiyatın, İzmir Şoförler
ve Otomobilciler Esnaf Odası, İzmir
Esnaf ve Sanatkârlar Odaları Birliği,
İzmir Otobüsçüler ve Umum Servis
Araçları Odası, Ege Bölgesi Sanayi Odası,
İzmir Ticaret Odası’ndan gelen görüşler
doğrultusunda belirlendiğini açıkladı.

“İzmir Ticaret Odasından gelen

teklif, 2010 yılında yapılan ihale baz
alınarak çok daha makul ve esnafı
koruyan bir fiyat iken; Sanayi Odası ve
diğer meslek odalarından gelen fiyatlar
tamamen piyasa fiyatları ile rantçıları
baz almışlardır. Belediye yetkilileri her
birimden gelen fiyatların ortalamasını
alarak ihaledeki muhammen bedeli
belirlemişlerdir. Bu fiyatların gerçek
meslek erbaplarından ziyade parası olan
bu alan yatırım yapmak isteyenlere
yarayacağına inanıyoruz.

Daha sık ihale düzenlenmeli 
Bu denli uzun aralıklar ile ihale

açılması sonucu geçtiğimiz dönemde
hem firma sahipleri araç temininde
zorlanmış bu nedenle de araç
eksikliğinden dolayı plakalar fahiş
fiyatlarla el değiştirmeye başlamıştır.
Sonucunda ise bu işin ticaretini ve
komisyonculuğunu yapan bir zümre
ortaya çıkmıştır. Bunun önüne
geçmenin tek yolu, sıklıkla ve ihtiyaç
miktarında plakanın piyasaya düzenli
olarak verilmesidir. Değilse plaka ve
araçlar için yapılan aşırı ödemeler ister
istemez taşıma maliyetlerine de
olumsuz olarak yansıyor. Bunun sonucu
öğrenci velileri ve işletme sahiplerinin
cebinden daha çok para çıkıyor. 

Fiyat artışı büyük tehlike 
Bu ihalede de sayının çok üzerinde

aşırı talep olursa, fiyatlar belirlenen
rakamların çok üstünden oluşabilir. Bu
konudaki fiyat artışlarını büyük bir
tehlike olarak görüyoruz. 5 yıl ikamet
şartını, ihale bedelinin 5 gün içerisinde
tamamlanması koşulunu ve 3 yıl
satılamaz kaydını ise rant için bu ihaleye
girecek kişileri caydırma amaçlı olarak
değerlendiriyor ve olumlu buluyoruz.” ■

İZTAD yönetimi: Muhammen bedel çok yüksek…

“Rantçıların önü açılabilir”
İzmir Ticaret Odası
Yönetim Kurulu Başkanı
Ekrem Demirtaş, 5
Mayıs’ta gerçekleşecek
olan 300 adet S plaka
ihalesine ilişkin
muhammen bedel tespitin
yeniden yapılması
gerektiğini belirtti. 

İzmir’in artan nüfusuna
bağlı olarak servis
hizmetlerinden faydalanan

öğrenci, işçi, memur
sayılarında önemli bir artış yaşandığını
belirten Demirtaş, "Buna karşılık S
plaka sayısı, 2010 yılında Büyükşehir
Belediyesi tarafından düzenlenen ihale
ile sadece 700 adet arttırıldı. Bu sayı
İzmir gibi ekonomisi devamlı gelişen
bir şehir için yetersiz kaldı. Öğrenci ve
personel servisi işi ile iştigal eden
firmalar S plakalı araç bulmakta güçlük
çeker hale geldi" dedi. 

Talep 1500 S plaka 
Oda üyelerinden yoğun S plaka

talebi geldiğini belirten Demirtaş, bu
talebin 1500 adet olduğunu söyledi:
"1500 plaka talebine karşın, Belediye
300 adet S plakayı ivedi olarak ihaleye
çıkardı" dedi.

Önerimiz 34 bin 500 TL oldu
Demirtaş, İzmir Ticaret Odası İç

Taşımacılık Hizmetleri Grubu Meslek
Komitesinin değerlendirmesi
sonucunda, 2010 yılında yapılan plaka
ihalesinde oluşan yaklaşık 24 bin liralık
tavan fiyatın üzerine yıllar içerisindeki
enflasyon artışı da göz önünde
bulundurularak muhammen bedelin
KDV hariç 34 bin 500 TL olması
yönündeki Oda görüşünü, İzmir
Büyükşehir Belediyesine bildirdiklerini
söyledi. 

EBSO’nun teklifi 230-250 bin TL 
Demirtaş, "İzmir Büyükşehir

Belediyesi bünyesindeki Takdir

Komisyonu
toplantısında; Esnaf
Odaları Birliği ve
Servisçiler Odası’nın
230 bin TL, Ege
Bölgesi Sanayi
Odası’nın (EBSO) ise
250 bin TL teklifte
bulunmaları
sebebiyle Odamız
teklifi kabul
görmedi,
muhammen bedel,
KDV hariç 175 bin
TL civarında karara
bağlandı" dedi. 

10 kat artış kabul edilemez 
Demirtaş, "2010 yılında tavan fiyatı

24 bin lira olan S Plaka fiyatının
236 bin TL’ye çıkarılmasının
gerekçesi olamaz. 5 yılda 10
nerdeyse 10 kat artış kabul
edilemez. Bu bedelini okula
çocuğunu gönderen ana baba,
fabrikasına işçi taşıyan sanayici
ödeyecektir. S plaka bedelleri
yüzünden zaten yüksek olan
servis ücretleri yılbaşında sözleşmeler
yenilenirken daha da yükselecek. Fiyatı
bu kadar yükselten Servisçiler
Odası’nın tutumunu anlıyorum ama
işçisine servis imkanı sağlayan
sanayicilerin sırtına yük bindirecek 250
bin liralık öneride bulunan Ege Bölgesi
Sanayi Odası’nın anlamak mümkün
değil."

Plaka zengini yaratılmamalı 
S plakanın büyük bir rant kapısı

haline geldiğini belirten Demirtaş, "İTO
üyeleri, plaka taciri olmak değil servis
taşımacılığı faaliyetini sürdürmek
istiyorlar" dedi. Demirtaş, Büyükşehir
Belediye Başkanı Aziz Kocaoğlu’nun bu
duruma el koymasını istedi:
"Büyükşehir Belediye Başkanımız, fiyatı
makul ve kabul edilebilir 30-40 bin
TL’ye çekmeli, hatta bu yasadışı plaka
ticaretine son vererek S plaka tahdidini
kaldırmalı. Fahiş fiyattan yapılan yasa
dışı işleme son vermelidir. Yeni plaka
zenginleri yaratmamalıyız.” ■

İzmir Ticaret Odası 

S Plaka ihale bedeline tepkili 

Ekrem
Demirtaş
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İZTAD Yönetim Kurulu

İstanbul’daki servis
taşımacılarının plaka tahdidi ve
devrini içeren talepleri, İstanbul

UKOME’nin 11 Şubat 2016 tarihli
toplantısında ele alındı. Toplu
Ulaşım Hizmetleri Müdürlüğünün
(TUHİM) konuya ilişkin detaylı ve
önemli raporu dikkate alınarak
verilen kararlar daha sonra
kamuoyuyla paylaşıldı. 

TUHİM Rapor özeti
• Mevcut durumun

değerlendirilmesi. 
• Karayolları Trafik Kanunu,

Belediye Kanunları ve Rekabet
Kanunundaki ilgili düzenlemeler ve
değerlendirmeleri.

• Sınırlamanın olumsuzlukları.
• Öneri servis işletme şartları ve

bunların faydaları.
• Sonuç ve değerlendirmeler.

UKOME karar özeti 
• Taşımacılar; eskiden yapıp işi

bırakmış (geçmiş) taşımacılar, halen

iş yapan mevcut taşımacılar ve 25
Mayıs 2015’taen sonra yeni
başlamış/başlayacak
olanlar
şeklinde
sınıflandırıldı. 

• Geçmişler
dahil şartları
sağlayanlara 10
yıllık izin (taşıt
kartı ve belge)
verilecek. 

• Geçmiş
taşımacılar haklarını
doğrudan
devredemeyecek,
ancak tüm taşımacılar
iki yıl sonrasında
haklarını devredebilecek.

• Yeni öğrenci ve personel servis
taşıma yönergesi kabul edildi. 

• 2007’de UKOME’ce çıkarılan
servis araçları yönergesindeki bazı
maddeler iptal edildi.

• Özmal araçlarla ücretsiz ve

kendi personelini
taşıma hususları, adı
geçen yönergeye
eklendi.

• Mevzuat
düzenlemeleri İBB
Meclisinin
onayıyla yürürlüğe
girecek. 

• Yeni sistem
tamamlanıncaya
kadar mevcut
taşımacılara
eski yönergeye

göre geçici
güzergah izin belgesi

verilecek.

Yeni yönerge özeti
• Mesleki yeterlilik belgeli (MYB)

personel istihdam durumuna göre
tüzel kişiler A-B-C-D gruplarına
ayrıldı. 

• Sadece özmal araçlarla yeni
taşımacı olunabilecek. 

• Yeni taşımacı olabilmek için
Belediyeye ödeme yapılacak. Hak
devrinde Belediyeye de işlem bedeli
ödenecek. 

• Geçmiş, mevcut ve yeni
taşımacıların belge bedelleri İBB’ce
ayrı ayrı belirlenecek.

• İptal ve devirde üç yıl
geçmeden yeni taşımacılık kartı
alınamayacak. 

• Taşımacılık kartı ve toplu
taşıma aracı kullanım belgesi için 3
yıl İstanbul’da ikamet şartı aranacak.

TUHİM Raporu, UKOME kararı
ve yeni yönerge çok önemli hususlar
içeriyor. Yönergede; tanımlar, genel
esaslar (şoförler dahil), uygulama
usul ve esasları, özel esaslar, izin
belgeleri, denetim gibi bölümlerin
yanı sıra yeni sisteme geçiş
aşamasındaki geçici maddeler yer
alıyor. 

Bunların tam ve geniş
kapsamına www.tasimadunyasi.com
adresinden ulaşabilirsiniz. ■

İstanbul’da servis taşımacılığıyla ilgili taleplerde çok önemli bir noktaya gelindi

İşte UKOME kararı
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Trakya Otobüsçüler Derneği
yöneticileri Kara Ulaştırması
Genel Müdürü Hamza
Demirdelen’i ziyaret ederek
bölgelerinde yaşanan
sorunları ilettiler.

8Mart Salı günü Trakya
Otobüsçüler Derneği
Başkanı Salim Altunhan ve

Yönetim Kurulu Üyesi Tuncay
Kastomoni, Ulaştırma Denizcilik
ve Haberleşme Bakanlığı Kara
Ulaştırması Genel Müdürü
Hamza Demirdelen’i ziyaret etti.
Salim Altunhan, Genel Müdür

Hamza Demirdelen’e
bölgelerinde yaşanan sorunları
aktardıklarını belirtti:
“Yaşadığımız sorunları daha önce
yaptığımız görüşmelerde
emniyet, jandarma, belediye ve
İstanbul Ulaştırma Bölge
Müdürlüğü’ne iletmiştik. En son
olarak da Kara Ulaştırması Genel
Müdürü Sayın Hamza
Demirdelen’e görüşlerimizi ve
sorunları aktardık. Uzun süredir
bölgemizde A1 belgeli
taşımacıların oluşturduğu soruna
çözüm ararken, şimdi D2 belgeli
taşımacıların şehiriçinden korsan
şekilde yolcu taşıdıklarını ifade

ettik. Ayrıca firmaların Edirne
Otogarı’nı varış noktası olarak
kullanmadan Havsa ilçesine
yolcu aldıklarını ve daha sonra da
servislerle şehrin merkezine
taşımalarının yarattığı sorunları
da aktardık. Sayın Demirdelen ile
İstanbul Ulaştırma Bölge
Müdürlüğü dönemindeki görev
sürecinde iyi bir iletişim süreci
yaşadık ve kendisine yeni
görevinde de başarılar diledik.
Otobüsçülerin yaşanan ağır
maliyetler nedeniyle zor bir
süreçten geçtiğini ve yaşanan
sorunlara çözüm bulunamadığı
taktirde sektörün daha çok
açmaz içine sürükleneceğini de
söyledik.” 

Yazılı olarak Bakanlığa
iletsin

Kara Ulaştırması Genel
Müdürü Hamza Demirdelen’in
aktarılan sorunlara çözüm
bulunması için çalışmalar

yürüteceklerini ifade ettiğini de
belirten Altunhan, “Sayın Genel
Müdür, sektör mensuplarının
Bakanlıkla daha çok yazışma
yapmalarını ve sorunları
iletmelerini beklediklerini ifade
etti. Bunlar üzerine Bakanlıkta
çok sık toplantılar yaptıklarını da
açıkladı” dedi. 

Bölgesel derneklerin aktif
olmalı 

Bundan sonraki süreçte
otobüsçülerin yaşadığı sorunları
çözüm bulma arayışlarını her
zeminde sürdüreceklerini de
vurgulayan Trakya Otobüsçüler
Derneği Başkanı Salim Altunhan,
“Sivil toplum örgütlerinin
sorunların çözümünde daha aktif
çalışmaları gerekiyor. Özellikle
bölgesel derneklerin artık,
başkaları tarafından sorunlara
çözüm bulunmasını beklemeyip
kendilerinin harekete geçmesi
gerektiğine inanıyorum” dedi. ■
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Bir kez daha belirteyim
ki, düşünce ve
yazılarımda peşin

hükümlü değilim. Ne
kimsenin yanında ne de
karşısındayım. Kimin kazanıp
kimin kaybedeceğine göre
hareket etmem. Önemli olan,
bilgi ve vicdanıma göre elden
geldiğince objektif
olabilmektir. Tabii, günün
koşullarına ve hukuka
uymaya önem veririm. 

Serbest piyasa
Türkiye’nin tercihi

serbest piyasa ekonomisi…
Bu, taşımacılık dahil, her
sektörde geçerli. Karayolu
Taşıma Kanun ve Yönetmeliği
“Taşımalar serbest rekabet
ortamında gerçekleştirilir”
diyor. Bu değişmedikçe
uymak/uygulamak zorunlu. 

Rekabet herkes için
zordur, ama tüketici için
iyidir. Hepimiz birer
tüketiciyiz. “Ben tüketici
olarak rekabetten
faydalanayım, ama yaptığım
işte rekabetten korunayım”
deme hakkı kimsenin yoktur.
Çeşitli gerekçeleriniz olabilir,
ama buna aykırı düşünceler
size haklılık kazandırmaz.
Neyin rekabete aykırı, neyin
suç olduğu Rekabet
kanunundan öğrenilebilir. 

Taşıt tahdidi
Taşıtlara plaka tahdidi

getirilmesine, değişik
gerekçelerle karşıyım. 

Birincisi; şartları sağlayan
herkesin istediği işi yapma
hakkıdır. Belge alıp
taşımacılık yapmak da buna
dahildir. İsteyen Karayolu
Taşıma Kanun ve
Yönetmeliğine bakabilir.
Plaka tahdidi ise bu hakkın
sadece belirli kişilerce
kullanımıdır. Ailenin ortak
tarlasının mülkünün aile
bireylerinden, kardeşlerden
birine veya bazılarına
tapulanması gibidir. 

İkinci olarak; rekabeti
azalttığı için tüketici
zararınadır. Tahdit rakamı
yüksek tutularak bu zarar
azaltılabilir, ama bunun devir
imkanı resmen ranttır. Zaten
parayla plaka devrine imkan
veren bir kanun da yoktur.
Tüketici ve toplum yararına
hiçbir yanı ve hak gerekçesi
bulunmamaktadır.
Servislerdeki tahdit trafik
yükünü de azaltmaz. Hiçbir
servis işi olmadan iş aramak
için trafiğe çıkmaz. Bu risk
sadece taksilerde vardır.
Tümüyle durağa bağlılık veya
şirketleşme benzeri çözümler
bulunmadıkça taksilerde
tahdit şarttır. Aksi halde
sokaklar taksiyle dolabilir.
Taşıtlarla ilgili diğer söylem
ve açıklamalar bu gerçekleri
değiştirmez. Bu arada
taksilerle ilgili durum dahi
tahdidi açıklasa bile plaka
devrini açıklamaz. 

Taksilere bakış
Taksilerde satışa imkan

veren plaka tahdidi var. Çok
yüksek bir bedelle
devredildiğini herkes biliyor.
Peki, bundan taksici esnafı mı
kazanıyor, tüketici mi
kazanıyor? Baştan beri taksi
sahibi olmuş, plakasını
satmamış, bu haliyle esnaflığı
sürdürenleri tenzih ederim.
Ama çoğunluk böyle değil.
Plakalar ağaların elinde, esnaf
denilenler de bunların kölesi.
Geçenlerde bir arkadaşım
anlattı: İki akraba, aynı taksiyi
geceli gündüzlü işletiyor.
Tabii, plakasını
alamamışlar… Plaka sahibine
her biri ayda 7 bin TL ödüyor,
yani toplam 14 bin lira… Bu
işi bağlarken plaka ağasını
görmemişler. Aracılık yapan
galeriye de 7’şer biner lira
ödemişler. Her yıl bir kez
daha bu ödemeyi
yapıyorlarmış. 

Taksi ücretleri
Elimize rent-a-car adlı

taşımacılara ait broşürler
geçiyor. Bunların çoğu
bilinen adıyla korsan taksi.
Fiyatlarına bakıyorum, tarifeli
taksi ücretinin yarısı veya

biraz üzerinde… Herhalde
bu ücretle maliyetlerini
karşılayıp geçinebiliyorlar.
Öyleyse, taksiler niye daha
yüksek ücret istiyor? Korsan
taksiciler akaryakıtı, lastiği,
yedek parçayı daha ucuza
almıyor. Varsa fatura almama
gibi kötüye kullanımlar, bunu
herkes yapıyor. Bir farklılık
vergi olabilir. Ödenen
verginin yıllık, aylık
miktarından gün başına, sefer
başına düşeni hesaplarsanız
devede kulak kalır. Bu arada
sosyal güvenlik primlerinizi
söylemeyin. Onlar kendiniz
için… Bu farkın açıklaması
plaka devir bedelidir. Plaka
başına günde 500 TL bir para
ayrıca kazanılmalıdır. Günlük
maliyetler yanı sıra bu, az bir
rakam değildir. Fiyatı da
yükseltir. Yüksek fiyatlar
vatandaşın korsan taksi
kullanımını teşvik ediyor;
yasak olsa bile. Eğer taksici
plakanın sahibiyse o da 1,5-2
milyon liralık varlığının da
karşılığını ayrıca almak istiyor.
Ona da yüksek ücret gerekli,
yoksa bu yatırım boşa gider. 

İstanbul’da durum

İstanbul UKOME,
servisçilerin devre imkan
veren plaka tahdidi talebini
görüşüp karara bağlamış.
Önce TUHİM, bilgilendirici
bir rapor hazırlamış.
Tebrikler… İstanbul UKOME
de bu rapordaki bilgi ve
değerlendirmelere göre
önemli kararlar almış. Servis
fiyatlarının artmaması da
dikkate alınmış. Üstelik servis
taşımacılığının iyileşmesini
sağlayıcı mevzuat
düzenlemelerini de kabul
etmiş. Söyleyin, toplum adına
daha iyiye gidiş ve ihtiyaçlara
uygunluk yok mu bunda!
İstanbul Büyükşehir
Belediyesi ve UKOME,
şehiriçi taşımanın gereklerine
uygun, popülist olmayan bu
kararıyla tebrike değer. Buna
karşı çıkanlar; toplumun,
tüketicinin ve kentsel
ihtiyaçların gereklerine
uygunluğu nasıl
sağlayacaklar? Burada
mevzuatta belirtilen
koşulların her zaman
tartışmaya açık olduğunu ve
iyileştirilebileceğini
belirteyim. 

Eylem yapmak

Ülkemizde çeşitli hak
arama yolları var. Öncelik
hukuk yolu. İdari mercilere
başvurmak da önemli.
Bunların yeterliliği, hakları
koruyup korumadığı tabii ki
tartışılabilir. Eylem de bir hak
arama, ses duyurma yöntemi.
Özellikle eylemler haklı bir
temele oturmadıkça, kamu
yararı getirmedikçe
çoğunlukla başarılı olamaz.
Servisçilerin eylemine de
başarılar dilerim, ancak
haklılıklarına inandırmaları
çok önemli. Buna ihtiyaç
olduğunu söylemek yetmez.
Herkes işinde zorluk yaşıyor. 

İyi düşünün.

İstanbul UKOME’nin
kararı çok önemli. Herkes
bunu dikkatle okumalı. Plaka
tahdidi konusunda karar
aşamasında olan diğer iller
bunu iyi değerlendirmeli.
Bazılarının verdiği haksız
tahditler, bunu yapmayanların
suçlanmasına yol açıyor.
Önceden bu tahdidi verenler
inşallah yanlışlarını görürler.
Bu yanlıştan etkilenen esnaf
ve tüketiciler de bunlara tepki
gösterip cezalandırmalı.

Ticaret odaları ve esnaf
odalarına gelince… Onlar,
bugün üye olanların odası.
Onların çıkarlarına göre
hareket edebilirler. Ya yarın?
Acaba bugün taksici esnaf
odaları plaka tahdidi ve devri
için “iyi oldu” diyebiliyor
mu? Bundan zarar gören
mevcut esnaf ne diyor?
Plakalarını satıp gidildikten
sonraki durumu bugünkü
yöneticiler düşünsünler. Ha,
o gün “ben de olmayacağım,
hakkımı satıp tüyeceğim”
diyorlarsa, o başka! ■

zeki.donmez@tasimadunyasi.com

Dr. Zeki
Dönmez

Plaka tahdidinde son durum

Trakyalı otobüsçüler

Kara Ulaştırması 
Genel Müdürü’ne 
sorunlarını aktardı 

Edirne'nin ilk ve tek televizyonu olan
ETV'nin 2003 yılından bu yana
düzenlediği ‘Yılın En’leri’ ödülleri
sahiplerini buldu.  Yılın işadamı
ödülünü de Altunhan Şirketler Grubu
Yönetim Kurulu Başkanı ve Edirne
Metro Turizm işletmecisi Mustafa
Altunhan aldı. 

ETV tarafından bu yıl 13’üncüsü
düzenlenen ‘Yılın En’leri’ ödül töreni
siyaset, spor, iş dünyasının önde gelen

isimlerini bir araya getirdi. Edirne Ticaret ve
Sanayi Odası Konferans Salonu’nda
gerçekleştirilen törene Edirne Vali Vekili
Beyazıt Tanç, Belediye Başkanı Recep
Gürkan, Başkan Yardımcıları Çiğdem
Gegeoğlu, Selçuk Çakır ile çok sayıda davetli
katıldı. ‘Yılın Belediye Başkanı’ ödülüne,
İpsala Belediye Başkanı Mehmet Kerman,
‘Yılın Sivil Toplum Kuruluşu’ ödülüne Edirne
Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Özay
Öztürk,  ‘Yılın Sanayicisi Ödülü’ne Temel
Soyyiğit, ‘Yılın İşadamı’ ödülüne Mustafa
Altunhan, ‘Yılın Yatırımcısı Ödülü’nü Ertekler
Yapı sahibi Cengiz Ertek, ‘Yılın İnşaat

Firması’ ödülüne Gümüş İnşaat adına Sabri
İba, ‘Yılın Turizm İşletmesi’ ödülüne Hilly
Otel’in sahibi Ayhan Tuzcu layık görüldü. ■

Recep
Gürkan

Mustafa
Altunhan

Mercedes-Benz Türk AŞ Bayii
Bayraktarlar Merkon, Konya
Metro Turizm’e 10 adet
Mercedes-Benz Tourismo
Otobüs satışı gerçekleştirdi. 

10 adetlik filo sözleşmesinin
ilk dördünü Şubat ayında
teslim alan Konya Metro,

kalan 6 aracı da gelecek aylar
içerisinde filosuna katacak. 

Araçları Bayraktarlar
Merkon Otobüs Satış Müdürü
Yusuf Bayraktar, Konya Metro
İşletmecisi Yılmaz Koyuncu’ya
teslim etti. 

2016 yılında yatırım tercihini
Mercedes-Benz Tourismo

yönünde yaptıklarını belirten
Yılmaz Koyuncu,  Mercedes-
Benz Türk ve Bayraktarlar
Merkon’a hizmetlerinden ve
ilgili yaklaşımlarından dolayı
teşekkür etti. ■

Bayraktarlar Merkon’dan 

Konya Metro Turizm’e 10 Tourismo 

Hamza
Demirdelen

Salim
Altunhan

Tuncay
Kastomoni

Turizm ve otobüs firmalarının
temsilcileri, Hopa Ticaret ve
Sanayi Odası ve Artvin

Otobüsçüler Derneği tarafından
yapıl çağrı ile Hopa TSO Meclis
Toplantı Salonunda bir araya
gelerek sektörün sorunları ve
çözüm önerileri hakkında fikir
alışverişinde bulundular.

Sarp ve Gürcü gümrüklerinde
otobüsçülerin yaşadığı sorunlar ve
Gürcistan parklarında maruz
kalınan haksız uygulamaların
sektörü olumsuz etkilediği ileri
sürüldü. TSO Yönetim Kurulu
Başkanı Osman Akyürek ve Artvin

Otobüsçüler Derneği Başkanı İrfan
Topaloğlu tarafından koordine
edilen toplantıda iki başkan da
yaşanan sorunların çözümü için
birlik ve beraberlik içerisinde
hareket edileceğinin altını çizdiler.
50’ye yakın sektör temsilcisinin
hazır bulunduğu toplantıda,
katılımcılar, tecrübelerini ve
çözüm önerilerini ifade ettiler.  

Görüşmeler sonunda, Bölge
Ticaret Odalarının kendi üyeleri
üzerinden otobüsçülerin
sorunlarına sahip çıkması için
birlik ve beraberlik çağrısında
bulunuldu 

İlçede bulunan ikinci Tır
parkının otobüs parkına çevrilerek
sıra sisteminin getirilmesine; Gürcü
ve Türk Gümrüğünde işlemlerin
daha hızlı hale getirilmesi için

yetkililerle görüşülmesine; 
Yasalar çerçevesinde turizm ve

ekonomiye katkıda bulunabilmek
için çalışmaların başlatılmasına
karar verildi. ■

Hopa Ticaret ve Sanayi Odası Başkanı Akyürek ve Artvin Otobüsçüler
Derneği Başkanı İrfan Topaloğlu gerekli çalışmaları başlatacak ve süreci
yakından takip ederek sektör mensuplarını bilgilendirecek. 

Otobüsçüler fikir alışverişinde bulundu 

Sarp Kapısı ve Gürcistan’da
karşılaşılan sorunlar 

Mustafa Altunhan yılın iş adamı
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DÜNYA

Dünya, kurulduğu günden bu yana
kendi ekseni etrafında hep aynı yönde
dönerken, yarısı aydınlık ama diğer

yarısı da karanlık bir haldedir. Karanlık her şe-
kilde bizim için bilinmezlik korku ve kötülü-
ğün sembolüdür.

Gerçek yaşamda da her şey, gece ve gün-
düz gibi, aydınlık ve karanlık yan yanadır ve
iç içe geçmiş durumdadır. Gün içerisinde aynı
anda gerçekleşen pek çok doğumun yanı sıra;
bir o kadar da ölüm meydana geliyor. Kazanç
ve kayıp, sevinç ve korku, iyilik ve kötülük
hep bir arada bulunuyor. Gün içerisinde bile
her birimiz bu iki karşıt hali belki de defa-
larca yaşıyoruz. Güzel bir olay karşısında şük-
rediyor, üzücü bir olay ile kahroluyoruz.
Spordan ticarete, iş ve okul yaşamımızdan
aile yaşamımıza kadar bu iki olgu sürekli bi-
zimle beraberdir.

Bir üniversite profesörü öğrencilerine su
soruyu sorar:

– Var olan her şeyi Tanrı mı yarattı?
Bir öğrenci ayağa kalkar ve cevaplar.
– Evet, her şeyi Tanrı yarattı!
Profesör devam eder.
– Eğer her şeyi yaratan Tanrı ise ve şeytan

var olduğuna göre şeytanı da Tanrı yaratmış
olur. Çalışmalarımızda uyguladığımız kesin-
leştirme prensibine göre de Tanrı, şeytandır.

Öğrenci böyle bir önerme karşısında şaşı-
rır ve yerine oturur. Profesör öğrencilerine bir
kez daha Tanrı’nın içindeki kaderin bir efsane
olduğunu kanıtlamaktan ötürü oldukça mutlu-
dur. 

Bu arada başka bir öğrenci ayağa kalkar
ve ‘Bir soru sorabilir miyim profesör’ der. Pro-
fesör sorabileceğini söyler.

Öğrenci ‘Soğuk var mıdır’ diye sorar.
Profesör; ‘Nasıl bir soru bu böyle, tabii ki

vardır’ diye cevaplar. ‘Sen hiç soğuktan üşü-
medin mi?’

Öğrenci ‘Aslında, fizik yasalarına göre
soğuk yoktur;  gerçekte biz soğuğu sıcaklığın
yokluğu olarak düşünürüz. Herkes veya nes-
neler o enerji oradaysa veya bir şekilde enerji
iletiyorsa onu deneyimler. Soğuk yoktur, o yal-
nızca sıcaklığın yokluğunda duyumsadıkları-
mızı tarif etmek için yarattığımız bir
kelimedir’ der ve devam eder.

– Profesör, karanlık var mıdır?
– Tabii ki vardır.
– Korkarım gene yanılıyorsunuz efendim.

Çünkü karanlık da yoktur. Gerçekte karanlık
ışığın yokluğudur. Biz ışık üzerinde çalışabili-
riz ama karanlığı çalışamayız. Gerçekte, biz
Newton’un prizmasını kullanarak beyaz ışığı
kırar ve renklerin çeşitli dalga uzunlukları
üzerinde çalışabiliriz. Ama karanlığı ölçeme-
yiz. Bir basit ışık karanlık bir mekânı aydınla-
tarak karanlığı kırmış olur yani karanlığı
geçersiz kılar. Siz belli bir mekânın/uzayın ne
kadar karanlık olduğundan nasıl emin olursu-
nuz? Işığın miktarını ölçerek! Bu doğrudur
değil mi? Karanlık insanlık tarafından, ışığın
olmadığı yer/mekân için kullanılan bir keli-
medir. O zaman size son bir soru daha sor-
mak isterim, efendim. Şeytan var mıdır?

Bu kez profesör pek emin olamamakla
birlikte cevaplar...

– Tabii vardır. Açıkladığım gibi, biz onu
her gün, her yerde görürüz. O, dünyadaki iş-
lenmiş tüm suçlarda, şiddette yer alır. Bunla-
rın tümü şeytanın kendisinden başka bir şey
de değildir.

Öğrenci itiraz eder.
– Şeytan yoktur efendim. Yani o kendi ba-

şına yoktur. Şeytan basit olarak Tanrı’nın yok-
luğudur. O aynen karanlık ve soğukta olduğu
gibi insanın Tanrı’nın yokluğunu tarif etmek
üzere yarattığı bir kelimeden ibarettir. Tanrı
şeytanı yaratmadı. Kötülük insanın tanrısal
sevgiyi yüreğinde hissetmediği zaman yaptık-
larının bir sonucudur. O, aynen sıcaklığın ol-
madığı yere gelen soğuk ya da ışığın olmadığı
yere gelen karanlık gibidir.

Genç öğrencinin adı Albert Einstein’dir.
Işığı bol, karanlığı az, Allah sevgisinin yü-

reklerde hissedildiği, şeytandan ve onun ya-
rattığı kötülüklerden uzak bir dünya olsun
hepimize... ■Özel çelik sektörünün li-

deri SSAB, ürün grupla-
rına özel olarak

geliştirilen ve ürünün son kulla-
nıcılara en etkili şekilde ulaşma-
sını sağlayan marka programları
ile pazarlamada fark yaratıyor.
'Güçlü marka & güçlü iş ortak-
ları' vizyonu ile yerel paydaşlar
oluşturan SSAB, Hardox In My
Body ve My Inner Strenx marka
programları ile hızlı ve etkili çö-
zümler sunuyor. 

Dünya genelinde yaklaşık 9
milyon ton üretim kapasiteli
çelik üreticisi SSAB, firmaların
markalaşarak büyümesine
olanak sağlayan marka
programlarının kendi
sektöründe en başarılı

uygulayıcısı olarak dikkat
çekiyor. SSAB ürünleri Hardox
ve Strenx'in son kullanıcılara
pazarlanması alanında
paydaşlara birçok destek sunan
marka programları, daha güçlü
ve daha hafif ürün üretebilen
üye şirketler arasında rekabet
sahası yaratıyor. 

Malzeme seçimi ile üretim
yönteminin SSAB tarafından
sertifikalandırılması dolayısıyla
güven duygusunu güçlendiren
ve üyelere her zaman öncelikli
destek sunan programlar, teknik
geliştirme desteği, uzman
desteği, networking ve eğitim
desteği, pazarlama & reklam
desteği ve SSAB Shape iş
danışmanlarına öncelikli ulaşım
gibi artılar sağlıyor. ■

SSAB marka programları
ile fark yaratıyor 

OMSAN, 2 Mart 2016 tarihinde
Cevizli Kampüsü’nde
gerçekleştirdiği törenle

tedarikçilerini ödüllendirdi. Törene,
ödüle layık görülen 14 firma katıldı.

38 yaşına ulaşan OMSAN’ın
arkasında güçlü bir çalışan kadrosu
olduğunu söyleyen OMSAN Lojistik
Genel Müdürü Osman Küçükertan, iş

ortaklarının da kadronun çok önemli
bir parçasını oluşturduğunu söyledi.
Küçükertan, başarıda önemli rol
oynayan iş ortaklarını
ödüllendirmekten büyük mutluluk
duyduğunu sözlerine ekledi. 

OMSAN Genel Müdür Yardımcısı
Ergun Arıburnu ise, iş ortakları ile
karşılıklı kazanç ve gelişim esasına

dayalı ve uzun vadeli işbirlikleri
kurmayı hedeflediklerini vurguladı.

Tören, ödüle layık görülen
firmalara ödüllerinin verilmesinin
ardından sona erdi. Ödüle layık
görülen firmalar: Bayman
Uluslararası Taşımacılık, Düzce
Çakıroğlu Lojistik, Gözen Havacılık
Hizmetleri, İnançlar Nakliyat,

Nielsen Araştırma Hizmetleri, Özay
Uluslararası Nakliyat, Partnera Bilgi
Sistemleri, Sistem Matbaacılık, Still
Arser İş Makinaları, T&O Shipping,
Titanic Business Kartal Otel, Turkish
Cargo, Türkmen Nakliyat ve
Vakıfbank İstanbul Avrupa Kurumsal
Merkezi Şubesi. ■

14 tedarikçisini ödüllendirdi.

UTİKAD ve İstanbul Teknik
Üniversitesi işbirliği ile düzenlenen
FIATA Diploma Eğitimi, pratik

uygulamaların yerinde incelendiği saha
ziyaretleri ile devam ediyor. FIATA
Diploma Eğitimi katılımcıları, saha
ziyaretleri kapsamında 5 Mart Cumartesi
günü UN Ro-Ro’nun Pendik Limanında
intermodal taşımacılık uygulamalarını
yakından inceleme fırsatı buldu. 

Her biri sektörde en az iki yıl tecrübe
sahibi katılımcılar, bütünsel bir yaklaşımla

yerel ve uluslararası standartlarda iş
yapma kültürünü geliştirme fırsatı
yakalıyor. 

Lojistik sektörünün hemen tüm
detaylarının pratik uygulamaları ile
işlendiği FIATA Diploma Eğitimi sonunda
eğitimi başarı ile tamamlayan katılımcılar
FIATA Diplomalarını İsviçre’de bulunan
sektörün çatı sivil toplum örgütü
FIATA’dan almaya hak kazanıyor.
FIATA’dan alınacak bu Diplomaların
toplam 160 ülkede geçerliliği bulunuyor. ■

Fiata Diploma Eğitimi Katılımcıları

UN Ro-Ro’yu ziyaret ettiler

Çalıştayı 8 Mart Salı günü
Ulaştırma Denizcilik ve
Haberleşme Bakanlığı ile

Türk Keneşi’nin ev sahipliğinde
gerçekleşen Trans-Hazar Çok
Modlu Güzergah Çalıştayında,
Türk Keneşi’ne üye ülkelerin
bürokratları ve sektör temsilcileri
bir araya geldi. 

UTİKAD’ı temsilen Yönetim
Kurulu Üyesi ve aynı zamanda
Demiryolu ve İntermodal Çalışma
Grubu Başkanı Kayıhan Özdemir
Turan’ın da sunum yaptığı çalıştay
ışığında hazırlanacak rapor, Türk

Keneşi’ne üye ülkelerin
bakanlarına sunulacak. 

Yurtiçi ve uluslararası
demiryolu yük taşımacılığının
yüzde 95’inin blok trenler ile
sağlandığına dikkat çeken Turan,
blok tren ücretlerinin belirlenmesi
gerektiğinin altını çizdi. Hazar
Transit Güzergahı’nın cazip hale
getirilmesi için karayolu
taşımacılığı yerine intermodal
taşımacılığı tercih eden ithalat ve
ihracatçılara teşvik
uygulanabileceğini de belirtti. ■

Trans-Hazar Çok Modlu Güzergah Çalıştayı yapıldı

Hazar Transit Güzergahı 
Cazip Hale Getirilecek 
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TREDER Başkanı Kaan
Saltık TOBB Türkiye
Otomotiv Sanayi Meclisi
üyeliğine seçildi.

Treyler sektörünün tek
temsilcisi konumundaki
TREDER, Türkiye’nin

otomotiv sanayisindeki
temsiliyetini de arttırıyor. 

TREDER Başkanı Kaan
Saltık, TOBB Türkiye Otomotiv
Sanayi Meclisi üyeliğine
seçildi. Konuyla ilgili olarak
açıklama yapan Başkan Kaan
Saltık, “Otomotiv sanayimiz
ülkemizin gururu olmaya
devam ediyor. Treyler sektörü
olarak, otomotiv sanayisine
katkımızı arttırarak devam
etmeyi hedefliyoruz. Otomotiv
Sanayi Meclisimizde sektörü
ileriye götürecek her türlü
çabanın içinde yer almanın
gayreti içerisinde olmaya
devam edeceğiz.” şeklinde
konuştu.
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Lojistik ULUSOY LOGISTICS 

GDP sertifikalı ürünlerde atağa kalktı

TRANSORIENT 

ColdCube ile rekabet avantajı sağlıyor

Türkiye’nin önde gelen
lojistik firmalarından
Ulusoy Logistics,

sektöründe bir ilki
gerçekleştirdi. Ulusoy
Logistics, satın aldığı 20
adet Türkiye’nin ilk GDP
sertifikalı Thermo King
treyler ünitesi ile
hizmetlerine ilaç
taşımacılığını da ekledi. 

Ürünlerinin
taşımacılığını Ulusoy
Logistics ile gerçekleştiren
firmalar, aynı zamanda
Doğuş Otomotiv tarafından
sağlanan Thermo King
TracKing uygulaması
sayesinde taşıma
standartlarını Avrupa
ülkeleri de dahil olmak üzere 7 gün 24
saat izleyebilecekler.  

Ulusoy Uluslararası Yatırım
Holding satın alma müdürü Rıdvan

Kanbak, Thermo King GDP sertifikalı
SLXe-300 treyler ünitelerini kendi
tesislerinde, Doğuş Otomotiv Thermo
King Satış Müdürü Suna Türk ve Satış

Yöneticisi Çağlar
Bircan’dan teslim aldı.

Rıdvan Kanbak
“Ulusoy Logistics çatısı
altında birçok yenilikçi
hizmetlerimizin yanı
sıra, ilaç taşımacılığına
uygun farma sertifikalı
ünitelerin bulunduğu
double deck; tekstil
taşımacılığına da
uygun barlı ve trene
yüklenebilen frigo
treyler ile araç
çeşitliliğini
zenginleştirmenin
gururunu yaşıyoruz”
dedi.

Doğuş Otomotiv
Thermo King Satış

Müdürü Suna Türk ise Ulusoy
Logistics’e yeni üniteleri ile birlikte
TracKing sistemi hizmeti de
verdiklerini söyledi. ■

1961 yılından bu yana
lojistik sektöründe
faaliyetlerini sürdüren
Transorient, zaman ve ısı
hassasiyetinin en üst
düzeyde olduğu bio-farma
lojistik hizmetleri de
veriyor. 

Biyolojik materyal, ilaç,
tıbbi malzeme ve
cihazların ithalatı ile

gümrükleme ve dağıtımını
gerçekleştiren Transorient, satın
aldığı Thermo King ColdCube
üniteleri sayesinde GDP
yönetmeliğine uygun taşımacılık
yapıyor. 

Transorient Yönetici Ortağı Can
Pakyürek, Türkiye genelinde ve
dünya çapında 24-48 saat içerisinde
kapıdan kapıya ısı kontrollü hassas
taşımalar gerçekleştirdiklerini

belirterek “Hava, kara, deniz ve
intermodal ve özel projeler üstüne
taşımacılık yapıyoruz. Ufak bir
araçla tıbbi numune, araştırma,
deney, ilaç gibi ürünler
taşıyabiliyoruz. Türkiye’de birçok
firmaya hizmet veriyoruz. Yurtdışı
partnerlerimizin şirketimize
yapmış olduğu denetlemeler
esnasında Transorient olarak
olumlu geri dönüşler aldık. Gerek
taşınması gerekse kullanımı çok
kolay ve kullanışlı bir ünite.
Transorient olarak yatırımlarımızı
ilaç taşımacılığı üzerine
gerçekleştirip, bu alanda daha da

uzmanlaşmak istiyoruz. Bu açıdan
maliyetlerimiz yükselse de ColdCube
bizi rekabette öne çıkartan bir ürün
oluyor” açıklamasında bulundu. ■

Suna
Türk

Rıdvan
Kanbak

Çağlar
Bircan

Can
Pakyürek

Sertrans Logistics, Tırsan’dan tren
yüklemelerine uygun 50 adet treyler
satın aldı. Hadımköy’deki Sertrans

Logistics merkez binasında düzenlenen
teslimat törenine Tırsan Treyler Yönetim
Kurulu Başkanı Çetin Nuhoğlu, DAF-
TIRSAN Satış Müdürü Ertuğrul Erkoç,
Satış Yöneticisi Özgür Ayçiçek, Sertrans
Logistics adına Transer Logistics’in  Genel
Müdürü Murat Cömert ve Sertrans
Logistics İhracat Direktörü Orhan Gürer
katıldı.

Satışın 60 ay sonra geri satın alım
(buy-back) sözleşmesiyle yapıldığını
söyleyen Çetin Nuhoğlu, bu modelin, araç

maliyetlerini, yatırım maliyetlerini, hatta
işletme maliyetlerine olumlu etkisi
olduğunu belirtti: “Satışını
gerçekleştirdiğimiz treylerleri 60 ay sonra
belirli bir meblağ karşılığında geri almayı
taahhüt ediyoruz. Firmalarımızın,
Avrupa’da olduğu gibi kendi malına sahip
olmaktan ziyade, uzun vadeli buy-back
anlaşmalarla araç satın alıp, araç
maliyetlerini, yatırım maliyetlerini, hatta
işletme maliyetlerini sıfırlaması
gerekiyor” dedi.

Transer Logistics Genel Müdürü
Murat Cömert, 50 treyler alımı ile filodaki
treyler sayısının 350’ye çıktığını söyledi. ■

Tırsan'dan Sertrans'a 

Tren yüklemelerine uygun

50 treyler

TREDER, TOBB Türkiye
Otomotiv Sanayi Meclisi
Üyesi oldu

Kaan
Saltık

Pegasus Cargo ile
Türkiye’nin ilk ve tek
lojistik fakültesi olan

İstanbul Üniversitesi Ulaştırma
ve Lojistik Fakültesi işbirliğiyle,
23-24 Mart 2016 tarihlerinde,
üniversitenin Avcılar
Yerleşkesindeki Ulaştırma ve

Lojistik Fakültesi
Oditoryumunda Uluslararası
Taşımacılık ve Lojistik
Konferansı düzenleniyor.

Ulaştırma ve Lojistik sektörü
duayenlerini öğrencilerle
buluşturacak olan iki günlük
Uluslararası Lojistik ve

Taşımacılık
Konferansı’nda
sektörün farklı
alanlarında faaliyet
gösteren çok
sayıda kuruluşun
sözcüleri
sektördeki
gelişmeleri ve
deneyimlerini
öğrencilerle
paylaşacaklar.

İstanbul
Üniversitesi
Ulaştırma ve
Lojistik Fakültesi
Avcılar
Yerleşkesi’nde
gerçekleştirilecek
olan konferansın
açılış konuşmasını
Pegasus Hava
Yolları Ticaretten
Sorumlu Genel
Müdür Yardımcısı
Güliz Öztürk
yapacak. ■

23-24 Mart’ta İstanbul’da

Uluslararası Taşımacılık ve Lojistik
Konferansı düzenleniyor
■ Aleyna Bozkurt 

Yakıtın her damlası, alın terinizin her 
damlası kadar değerli.
Bir Mercedes-Benz kamyon kullanıyorsanız, yıllar geçse bile değerinden hiçbir şey kaybetmez. 
Hızla satılır, hızla kazandırır.

Türkiye’de kamyon, Mercedes-Benz’dir.

Bir Daimler markasıdır.
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Mercedes-Benz Türk, 60 bininci
19+1 koltuklu Sprinter okul aracını
Yalova merkezli okul, personel ve
turizm taşımacısı Nesgün Turizm’e
teslim etti. Firma 30 araçlık
filosundaki Sprinter sayısını bu
teslimat ile 8 adede çıkarttı. 

Minibüsün adı Sprinter 
Mercedes-Benz Türk Hafif Ticari

Araçlar Pazarlama ve Satış Grup Direktörü
Tufan Akdeniz, Sprinter’in pazarın bir
numaralı aracı olduğunu belirterek,
“2013-2014’ten başlayarak Türkiye’de en
çok satılan minibüs Sprinter oldu. Yerli
yabancı minibüsün adı artık Sprinter.
Aracımız müşterinin gösterdiği ilgi ile
okul, personel ve turizm taşımacılığı
alanında bir numara oldu. Neden tercih
edildi? Çünkü yarattığı işletme ekonomisi
ile avantajlı bir araç. Yüzde 10’a varan
düşük yakıt tüketimi ile avantajı sağlıyor.
En sağlam ve en güvenli araç. İkinci eli,
bakımı her şeyi burada. Biz ekip olarak bir
karar aldık, ‘ben memnun değilim’ diyen
bir müşteri olmayacak. Diğer markaların
hiçbirinde olmayan bir özelliğimiz var: Biz
masaya oturduğumuz zaman satışı, satış
sonrasını, geri alım garantisini, yedek
parçayı, Mercedes-Benz kaskosunu,
finansmanını konuşuyoruz. Tüm bunları
bir masada çözebilmek, diğerlerine göre
bir avantaj” diye konuştu.

Geçen sene biraz aksaklık olduğunu,
onun için pek huzura çıkmadıklarını ifade
eden Akdeniz, sorunları çözdüklerini,
aksaklıkları düzelttiklerini ve yine iddialı
olduklarını söyledi: “Biz aracı müşteri
taleplerine göre tasarlıyoruz.  Aynı
zamanda hizmetleri de öyle tasarlıyoruz.
Müşteriye, nasıl bir ürün, nasıl bir hizmet
istiyorsunuz diye hep sorarız. Ben şu
kadar peşinat vereyim, bu kadar ay
ödeyeyim, arada ödemeyeyim, sonra
ödeyeyim, ben taksit gibi ödeyeyim, sonra
geri vereyim, servise baştan para vereyim,
hepsi içinde olsun şu kadar kasko olsun,
olmasın ne diyorsa ona göre terzi dikimi
satış yapıyoruz. En iyi aracı müşteriye
uygun şekilde biz yapıyoruz” dedi.

Ortalığın tozunu attıracağız
Akdeniz, bu yıl yine iddialı olduklarını

ve ortalığın tozunu attıracaklarını söyledi:
“Geçen sene tam arzu ettiğimizi
yapamamıştık. Şubat-Mart ayı itibariyle
bu sene yine iddialı şekilde ortadayız.
Birçok özelliğiyle rakiplerin yanına
gelemeyecek kadar güvenlik donanımları
olan araç sunuyoruz. Zaten hizmetlerimiz
karşılaştırılabilir değildi. Bugün, Nesgün
Turizm 60 bininci aracı satmış olduk. Çok
mutluyuz. Biz bu sene ortalığın tozunu

attıracağız. Hiçbir şüphemiz
yok.” 

Türkiye’den Sprinter
ihracatı başladı 

“Bizim Türkiye’de
ispatlanmış bir başarımız var.
Dünyada Sprinter’in böyle bir
başarısı yok diye Almanları ikna
ettik ve ihracata başladık”
açıklamasında bulunan Satış
Grup Direktörü Tufan Akdeniz,
“Avrupa hariç 123 ülkeye, hatta
Avrupa’nın Doğu’suna da
numune araçlar gönderdik,
faaliyetimize devam ediyoruz.
Geçen sene hazırlık sınıfını
bitirdik, şimdi birinci sınıftan
adetleri saymaya başlıyoruz.
Fabrikamızı Filipinler’den,
Vietnam’dan, Nijerya, Katar,
Suudi Arabistan’dan 50 ülkenin
satış pazarlama müdürlerine
gezdirdik. Sadece Türkiye’de
değil, çevre ülkelerde de Sprinter
bir numara olacak. Kimsenin
şüphesi olmasın” dedi.

Bu yıl 6000-7000 Sprinter
satış hedefi 

Belirsizliklere rağmen yine de
müşterinin yatırım yaptığına dikkat çeken
Tufan Akdeniz, 2016 hedeflerini de şu
şekilde açıkladı: “2015’i  8 bin 300 adet ile
kapattık. Bunun 5 bin 300-5 bin 400 adedi
Sprinter idi.  Bu yıl hedefimiz 6000-
7000’lere gitmek. Bir sürü belirsizlik var
ama müşteri olduğu sürece -ki şu anda
müşteri var- biz belirlediğimiz hedeflere
doğru gideceğiz.”

Turizmin abisi biziz  
Akdeniz, turizmdeki daralmanın

satışlarını etkileyebileceğini, yine de
umutlu olduklarını belirtti: “Turizme en
çok araç satan markayız. Bu sınıfta hem
Sprinter hem Vito ile turizmin abisi biziz.
Turizmde sıkıntı olduğu zaman biz daha
fazla etkileniyoruz. Turizmde yüzde 30
daralma olasılığından bahsedilse de biz
umutluyuz. Bu konuda kesin konuşmak
için Nisan ve Mayıs ayını görmek
gerekiyor. Türkiye’de başarılı olmanın
yolu pozitif bakmak ve esnek olmaktan
geçiyor.”  

Pazarda korkulacak bir durum yok
Mercedes-Benz Türk Hafif Ticari Araç

Satış Müdürü Serdar Yaprak, hafif ticari
araç pazarında Ocak-Şubat ayında
yaşanan düşüşün korkulacak bir seviyede
olmadığını belirterek, “İlk iki ayda hafif
ticari araç pazarı yüzde 12 düştü. Sprinter
ve Vito’nun olduğu sınıf ise sadece yüzde
4 düştü. 2015’te Sprinter ve Vito’nun

olduğu pazar 95 bindi. Şubat sonu
itibariyle sene sonu projeksiyonu 90 bin
görünüyor. Bence pazar güzel. Korkacak
bir şey yok. Satışlarımızın yüzde 15’i
turizm. Turizmciler yüzde 30 düşüş
olduğunu söylüyor. 15’in yüzde 30’u 4,5.
Zaten Pazar da yüzde 5 düşmüş. Düşüş
aslında kabaca turizmden gibi görünse de
5 puanlık düşüş Şubat sonu itibari ile öyle
ürkütücü değil. Bu ülke büyük. Bence 5
puanlık düşüş taşımacılık sektöründe
telafi edebilecek bir seviye. Bu sene 6-7
binlere gideceğiz. Bu kadar yeni
özelliklere sahip ürünümüzle biz bu sene
pazarın hakikaten tozunu attıracağız.
2015’in çok üzerine çıkacağız. İki ay
sonunda pazar payımızı artırdık. Mart-
Nisan talepleri de aynı şekilde devam
ediyor” dedi.

‘Cumhuriyet Altını’ Sprinter ve Vito
2010 yılından beri araç alımlarında

Mercedes-Benz Finansman Türk AŞ ile
birlikte müşterilere piyasanın en iyi faiz
oranlarını uyguladıklarını da açıklayan
Serdar Yaprak, “Bunu da araç tiplerine
göre şekillendiriyoruz. Biz hiçbir
müşterimiz ile kısa vadeli satış
yapmıyoruz. Beraber toplam ödemeye
bakıyoruz.  Müşterilerimizin sadece bir
aracı olduğu ve bu araçlarla para
kazandığını biliyoruz.  Bizim de satacak

bir tane aracımız var. Biz emlak
satmıyoruz ve dolayısıyla her iki
taraf da aynı yöne, aynı hesaba
bakıyor.  Sattığımız her 10 aracın
6’sını Mercedes-Benz Finansman
Türk AŞ finanse ediyor. 10 aracın
yaklaşık 4’üne Mercedes-Benz
kasko yapıyoruz. 10 arabanın da
yaklaşık 2’sini USED 1markası
altında takasa alıyoruz. Bu,
büyük bir oran, çünkü o iki
puanla artık piyasadaki en iyi
fiyatı kendi araçlarımıza biz verir
durumdayız. O da piyasada çok
ciddi müşterileri avantajı olarak
görülüyor. Müşterilerimiz hem
Sprinter hem Vito’ya
‘Cumhuriyet Altını’ diyor. Aracını
ikinci elde satarken de
kazanmanın mutluluğunu
yaşıyor.  Biz banka değiliz. Biz
araç finansmanı yapıyoruz.
Aracın tekerleğinin dönmesi
bizim için öncelik. Müşterimiz
zora girdiğinde de her zaman
onun yanındayız” dedi.

Güvenlik standartlarını biz
oluşturuyoruz 

Mercedes-Benz Türk HTA Pazarlama
Müdürü Onur Ahi,
Sprinter aracın güvenlik
donanımları ile ilgili
bilgiler verdi:
“Güvenlikte
standartları oluşturan
markayız. Standart
donanımlar arasında,
sıkışmayı engelleyici
elektrikli otomatik kapı
var. ESP, ASB, ASR, Şerit
takip asistanı da
standart. Yağmurda
fren disklerini kurutma
sistemi mevcut.
Herhangi bir kaza
anında fren disklerini
birleştirerek frenlemeye
ön hazırlık mevcut.
Çarpışma anında
sürücüyü uyandıran
sistem de var.”

Bu yıldan çok
ümitliyiz 

Mengerler
Otomotiv Kocaeli Genel
Müdürü Levent Gürel,
“Nesgün Turizm’e bizi
tercih ettikleri için

teşekkür ediyoruz. Hafif ticari araç
segmenti 2015’te çok pozitif değildi, ama
bu seneden çok bir ümitliyiz. Kendimizi
iyi hissediyoruz. Umarım bu teslimatta
bizim enerjimizi artıracaktır” dedi. 

Sektörün en iyi arabası 
2011 yılında kurulan Nesgün Turizm,

Yalova ve İstanbul’da 30’u özmal olmak
üzere toplam 100 araçla öğrenci, personel
ve turizm taşımacılığı hizmeti veriyor.
Firma ortağı Sinan Gündüz, Sprinter
aracın sektörde şu anda en iyi araba
olduğunu belirterek, “Mercedes’in
güvenliği, kalitesi herkes tarafından
biliniyor. Bizim için satış sonrası da
önemli. Bize yaptıkları destekler nedeniyle
de tercih sebebi olarak görüyoruz.
Sektörde şu anda en iyi araba. 60 bininci
arabayı almak ayrı bir özellik oldu” dedi. 

60 bininci araçla onur
duyuyoruz

Nesgün Turizm Genel Müdürü Ömer
Eski, “Mercedes-Benz Türk ve Mengerler
Otomotiv’e destekleri için teşekkür ederiz.
Mercedes-Benz Finansal Hizmetler’in faiz
avantajlarını kullanarak satın aldığımız
için memnunuz. Ayrıca 60 bininci
Sprinter’in filomuzda yer almasından

60.000’inci Sprinter Nesgün Turizm’e 

Minibüsün adı artık Sprinter

Anko Taşımacılık 30 Sprinter ile filosunu güçlendirdi
Mercedes-Benz Sprinter

Taşımacılık sektörünün
yıldızı Mercedes-Benz Türk,
Sprinter marka araçlarında
sunduğu güvenlik donanımları
ve konfor ile personel ve okul
servisi pazarında da gücünü
gösteriyor. 

Mercedes-Benz, farklı
uzunluk, yükseklik, ağırlık ve
dingil mesafesi seçenekler ile
pazara sunduğu hafif ticari araç
modeli Sprinter’da 3 farklı gövde
uzunluğu ve aks mesafesi
seçeneği ile ergonomi ve
konforu bir arada sunuyor.
Sürücülerin ve müşterilerin
yorum ve beklentilerinden yola
çıkarak geliştirilen Sprinter,
personel ve okul servislerinde
yolcularının güvenliğini artıran
özel donanım ve ekipmanları
standart olarak sunuyor.

Gaziantep merkezli Anko
Taşımacılık, Mercedes-Benz
Türk Yetkili Bayii Koluman
Otomotiv aracılığı ile filosuna
30 adet Sprinter araç ekledi.

Filosunda 200’e yakın araç
bulunan Anko Taşımacılık’ın
Mercedes-Benz marka araç

sayısı 33’e yükseldi. Teslimat
törenine Mercedes-Benz Türk
Yetkilii Bayii Koluman
Otomotiv’den Koluman Gaziantep
Hafif Ticari Araç Satış Müdürü
Burak Akkar, Anko Taşımacılık’tan
şirket ortakları Erdem Kasapoğlu ve
Aykut Kömürcügil katıldı.

Anko Taşımacılık, Mercedes-
Benz Türk’e, Mercedes-Benz Türk
Yetkili Bayii Koluman Otomotiv’e
ve Mercedes-Benz Türk Finansal
Hizmetler’e verdikleri destekten
dolayı teşekkürlerini dile getirdi.
Şirket ortakları Erdem Kasapoğlu
ve Aykut Kömürcügil,

“Müşterilerimizin memnuniyeti
bizim için öncelikli sırada, bu
yüzden de müşterilerinin
beklentilerini çok iyi anlayan ve
ona göre araçlar tasarlayan
Mercedes-Benz Türk ile
çalışmaktan çok mutluyuz ve
filomuzu uygun finansman
koşulları ile Mercedes-Benz marka
araçlarla genişletmekten büyük bir
onur duyuyoruz. 2016 yılında da
Mercedes-Benz ve Koluman
Gaziantep ile işbirliğimizin artarak
devam etmesini diliyoruz” dedi.

Dinamik ve sürekli gelişmekte
olan taşımacılık sektörünün
ihtiyaçlarına güvenli, konforlu ve
düşük işletme maliyetine sahip
hafif ticari araç modelleri ile hızlı
ve etkin şekilde cevap veren
Mercedes-Benz Türk, kredi, servis,
bakım ve geri alım hizmetleriyle de
sektörün beklentilerini en iyi
şekilde karşılayarak gelişimlerini
desteklemeye devam ediyor. ■

9 Mart Çarşamba günü MBT Pazarlama Merkezinde gerçekleşen teslimat törenine, Mercedes-Benz Türk Hafif Ticari
Araçlar Pazarlama ve Satış Grup Direktörü Tufan Akdeniz, HTA Satış Müdürü Serdar Yaprak, HTA İkinci El Satış Müdürü
Faruk Özer ve HTA Pazarlama Müdürü Onur Ahi, Nesgün Turizm sahipleri Sinan Gündüz, Ömer Eski, Mercedes-Benz Türk
Yetkili Bayii Mengerler Otomotiv Kocaeli Genel Müdürü Levent Gürel, Kocaeli Satış Müdürü Hakan Gökalp, Kocaeli HTA
Satış Danışmanı Emre Gürkan ve Yalova Servis İşletmecileri Odası Başkanı Arif Oktay Tunç katıldı. 

Tufan
Akdeniz

Sinan
Gündüz

İstanbul’da Plaka tahdidi
talebine destek 

Yalova Servis İşletmecileri Odası Başkanı Arif
Oktay Tunç ve Nesgün Turizm sahiplerinden Sinan
Gündüz, Nesgün Turizm Genel Müdürü Ömer Eski,
İstanbul’da servis taşımacılarının tahdit taleplerine
destek verdiklerini açıkladılar: “Arkadaşlarımıza
sonuna kadar destek veriyoruz. Haklı talepleri var.
Cumhurbaşkanı geçen yıl 25 Mayıs’ta söz verdi. Bizde
buradan Sayın Topbaş’a sesleniyoruz: servisçinin
hakkı verilsin.” 

Sinan
Gündüz

Arif
Oktay
Tunç

Ömer
Eski

Erkan
Yılmaz

10_Layout 1  11.03.2016  16:19  Page 1



Kaptanlar Kulübü tarafından hayata
geçirilen Ulaştırma Platformu,  8 Mart’ta
'Sektörün Gelişime Açık Öncelikli
Alanları'nın görüşüldüğü iki oturum
düzenledi. Panelin ardından Ocak-Şubat
ve Mart ayının kaptanlarına ödül ve
plaketleri verildi. 

Uzun yıllar OSD'nin Genel Sekreterliği
görevini yürütmüş olan Prof.Dr. Ercan
Tezer'in moderatörlüğünü yaptığı,

'Sektörün Gelişime Açık Öncelikli Alanları'nın
görüşüldüğü ilk oturumda şu görüşler dile getirildi.

TÖHOB Başkanı İsmail Yüksel:  
Türkiye genelinde 20 binin üzerinde

otobüsümüz var. İstanbul’da 2 bin 200 özel halk
otobüsü var. Biz, sizin mezun ettiğiniz
kaptanlardan yararlanmak istiyoruz.  Bayan
kaptanlara ihtiyacımız var. Bize müracaat etsinler.

İSTAB Başkan Vekili Naci Ateş: 
Servis sektörüne girişlerde kontrol ve

sınırlama yok. Bundan sonra İstanbul’da servis
taşımacılığını sınırlandırmada, bir kota koymakta
ve eğitimlerine daha fazla zaman harcamayı
düşünüyoruz.  Plaka tahdidi ile olarak, umarız
bizim beklediğimiz noktada düzeltilme olur. 

TTDER Başkanı Sümer Yığcı: 
45 yıldır bu sektörün içindeyim. Bayan

şoförleri çalıştıramadık. Hâlbuki bizim işimizde
bayan şoför çok mükemmel bir şey. Kibarlığıyla,

duruşuyla, çok önemli. Ama şimdi bakıyorum ki 5-
6 tane bayan şoför var, uzun yolda çalışan bayan
şoförler de var. Demek ki bugüne kadar yanılmışız.

İTO 22. Şehiriçi Yolcu Taşımacılığı Komitesi
Başkanı Ali Bayraktaroğlu: 

16 bin 452 civarında bir üyemiz var.
İstanbul’da servis taşımacılığında 2 milyon yolcu,
50 bin araç var. Sektörün eğitimli kaptanlara
ihtiyacı var.  Belgelerin teorik ve pratik
eğitimlerden geçerek verilmesi gerekiyor. 

İETT İstanbul Bölge Müdürü Ahmet
Albayrak: 

Ulaşım personelinin en büyük açığı kalifiye
personeldir.  Her bir otobüs yüksek lisans
projesidir, her bir hat bir doktora çalışmasıdır.
Çünkü milyonları taşıyoruz.

TOFED Başkan Yardımcısı İrem Bayram: 
Bu gün, 8 Mart’a denk geldiği için mutlu

oldum. Kadın kaptanlarımız beni çok mutlu etti.
Şu anda yönetmekte olduğum şirkette kadın
kaptanlarımıza her zaman kapımız açık. Buradan
istihdam sağlama sözü de veriyorum.  

TOBB Sektör Meclis Başkanı Mustafa
Yıldırım: 

Kadınların iş hayatındaki rolü yüzde 30’lara
kadar çıktı. Bu, memnuniyet verici bir gelişme.
Kadınlarımızın eğitim düzeyinin artırılması,
hayata daha etkin bir şekilde katılmaları,
ücretlendirmede haksızlığa uğramamaları en

büyük temennimiz. Ben de
yönettiğim şirkette
kadınlara öncelik
tanıyacağımıza söz
veriyorum.  

TOFED Başkan Vekili
Mustafa Sarı: 

Mensubu olduğum
firmada 1500 araçta 3 bin
kaptana çalışıyor. Ama
bayan kaptanımız yok.
İlgili arkadaşlara talimat
vereceğim. Bundan sonra
otobüs kaptanlarımızın
içinde bayan
kaptanlarımız da olacak. 

IPRU Başkanı Fatih
Tamay:  

Ne kadar güzel,
cesaretli kadınlarımız var.

Tebrik ediyorum. Ulaşım sektöründe çalışmak zor
iş. Ne zaman ki, kadınların erkeklerle eşit
olduğunu anlayacağız, şu öndeki sırada oturan
kadınların sayısı ne zamanki yarı veya yarıdan bir
fazla olur, o zaman kadınlar toplumda gerektiği
yeri alacaklar. Sizleri kutluyorum, böyle bir erkek
egemen sektöre girip boy gösterdiğiniz için. 

Otokar Genel Müdür Yardımcısı Basri
Akgül: 

Kaptanlarımız bizim gözbebeklerimiz.
Çocuklarımızı, en değerli varlıklarımızı, sabahın
erken saatlerinde onlara emanet ediyoruz. Yine
kendimiz işe gidip gelirken çalışan personelimizi
de onlara emanet ediyoruz. O bakımdan onların
hepsini tebrik ediyorum. 

Zeynep Alemdar Akıncı (Ocak 2016, Ayın
Kaptan Şoförü):

Tabiri caizse, göbeğimi çatlattım bayan
kaptanlar için ve şimdi bunu duymak çok gurur
verici. Birçok şirket sahibi var burada, hepsine bir
değil, birkaç mail attım. Gerektiğine mektup
gönderdim. Hiç kale alınmadım ve buradaki
eğitim dediniz ya, yanınızdaki çalışan insan
kaynaklarınız çok önemli. ■
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Otokar öncülüğüyle 

Toplumsal cinsiyet eşitliğine “evet” 
Koç Holding’in 10 yıldır yürüttüğü

“Ülkem İçin” projesi kapsamında
toplumsal cinsiyet eşitliğini desteklemek

için yürütülen çalışmaları sektöre aktaran
Otokar’a, 8 Mart Dünya Kadınlar Günü'nde
gerçekleştirilen Ulaştırma Platformu Ödül
Töreni’nde sektörden destek geldi. Türkiye
Otobüsçüler Federasyonu (TOFED), Turizm
Taşımacıları Derneği (TTDER), Tüm
Otobüsçüler Federasyonu (TOF), Tüm Özel
Halk Otobüsleri Birliği (TÖHOB), İstanbul
Taşımacılar Birliği Derneği (İSTAB) ve
Uluslararası Karayolu Yolcu Taşımacılığı Birliği
(IPRU) törende imzalanan sertifika ile
sektörde toplumsal cinsiyet eşitliğine ve bu
yönde yapılacak yönelik çalışmalara destek
vereceklerini teyit ettiler. 

Kaptanlar Kulübü "Ulaştırma Platformu
Ödül Töreni"nde proje detaylarını paylaşan
Otokar Genel Müdür Yardımcısı Basri Akgül,
“İki yılda bir değişen, farklı temalara değinilen
‘Ülkem İçin’ projesi kapsamında bu seneki
temamız ise ‘Toplumsal Cinsiyet Eşitliği’.
Erkekler ve kadınlar biyolojik olarak farklı olsa
da, toplumsal yaşama katılma şekli ve
düzeyinde aslında aynılar, eşitler. Toplumsal
cinsiyet rolleri ile ortaya çıkan cinsiyet
ayrımcılığının ve rol paylaşımlarındaki
dengesizliğin sadece kadınları değil, erkekleri
de etkilediğini görüyoruz. Çocukluk

döneminden itibaren ‘Erkekler ağlamaz’,
‘Erkek adam ailesine bakar’ tarzı söylemler ile
erkekleri omuzlarına çok büyük yükler
yüklenmiş oluyor” dedi.

İlk kez 2 kadın kaptan şoförün
ödüllendirildiği törende, toplu taşıma
sektöründe de toplumsal cinsiyet eşitliğine
yönelik olarak kadın kaptan şoförlerin her
geçen gün arttığını görmekten dolayı büyük
mutluluk duyduklarını belirten Basri Akgül
sözlerini şöyle sürdürdü: “Toplu taşıma
sektörü, hem şirket sahipleri hem de sürücüler
düşünüldüğünde erkek egemen bir sektör. Son
dönemde kadın kaptan şoförlerin sektöre
katılmasından dolayı büyük bir mutluluk
duyuyoruz. Önümüzdeki dönemlerde kadın
kaptan şoförlerindeki bu artışın devam
etmesini yürekten diliyorum. Şimdiden
kendilerine hepinizin huzurunda teşekkür
ediyorum. Bu vesile ile tüm emekçi kadınların
8 Mart Dünya Kadınlar Günü’nü kutluyorum.” ■

Hayata geçirdiği özel
uygulamalarla kadın
çalışanlarının yaşamını

kolaylaştıran Aras Kargo Yönetim
Kurulu Başkanı, CEO’su ve TOBB
Kadın Girişimciler Kurulu Başkanı
Evrim Aras, Dünya Emekçi
Kadınlar Günü nedeniyle bir
açıklama yaptı. "McKinsey Global
Institute 2015 raporu diyor ki,
ekonomide kadın-erkek eşitliği
sağlandığında, 2025 yılında küresel
büyüme rakamlarında 12 trilyon
dolar artış sağlanacak. Türkiye
2023 yılında dünyanın 10 büyük
ekonomisi arasında yer alma
hedefine ancak  kadınların
ekonomiye katkısını artırarak
ulaşabilir” diyen Aras, 8 Mart'ın
gelecekte cinsiyet eşitliği için çaba
sarf edilen değil, cinsiyet eşitliğinin
sağlandığı ve kutlandığı bir gün
olması temennisini dile getirdi. 

Aras, TÜİK verilerine göre,
Türkiye nüfusunun yüzde 49,8’inin
kadın olmasına karşın erkeklerin
istihdam oranının, kadınların 2,4
katı olduğuna da dikkat çekti:
“Yolumuz uzun, işimiz çok. İş
dünyasına kadınlar için istihdam
yaratma, kadınlara da girişimcilikle
ekonomiye ortak olma görevleri
düşüyor." 

Pozitif ayrımcılık 
Evrim Aras, iş dünyasında

kadın istihdamını artırmaya
yönelik yapılabilecekler için Aras
Kargo’daki uygulamalardan örnek
verdi. Kargo sektörünün
dünyadaki tek kadın CEO'su olma
unvanını taşıyan Evrim Aras,
"Şartlar eşitlenene kadar
şirketlerin ve kurumların kadın
çalışan sayısının artırılması
yönünde pozitif ayrımcılık
uygulaması gerektiğine
inanıyorum. Aras Kargo'yu kadın
dostu bir şirket olarak
tanımlıyoruz. Türkiye’de Birleşmiş
Milletler Kadınların Güçlenmesi
Prensipleri’ni imzalayan ilk kargo
şirketi olarak, erkek iş gücünün
ağırlıklı olduğu bir sektörde, kadın
istihdamını artırmaya yönelik
uygulamalar yaparak erkek
egemen bakış açısını değiştirdik.
Kadın çalışan sayısını artırmak için
tüm yöneticilere kota hedef
koymaktan tutun da
çalışanlarımızın önerdikleri kadın
personel adayları işe alındığında
çalışanlarımıza prim vermeye
kadar pek çok yöntemle kadın
istihdamını artırmaya çalışıyoruz”
dedi. ■

Aras Kargo Yönetim Kurulu Başkanı Evrim Aras:

Daha fazla
kadın
ekonomiye
katılmalı

Kaptanlar Kulübü Ulaştırma Platformu ile yolcu taşımacılarını bir araya getirdi 

Sektörün gelişime
alanları konuşuldu

Bridgestone Şehirlerarası Ayın Kaptan Şoförü:

Zafer Saldoğan (Kamil Koç) - Ocak, Tahir Budak (Iğdırlı
Turizm) - Şubat, Leyla Ağaçkoparan (Nilüfer) - Mart

Temsa Şehiriçi Ayın Kaptan Şoförü:

Hasan Öztürk (İETT) - Ocak, Ali İnan (Otobüs AŞ) -
Şubat, Alaaddin Göletli (İETT) - Mart

Anadolu Isuzu Turizm Ayın Kaptan Şoförü:

Zeynep Alemdar Akıncı (Gürsel) - Ocak , Enver Binici
(Temizsoy) - Şubat, Erdal Kara (Ortadoğu) - Mart

Otokar Servis Ayın Kaptan Şoförü:

Osman Türk (Gürsel)  - Ocak, Özer Kaya (Gürsel) -
Şubat, Adem Çetinkaya (Gürsel) - Mart 

2015 yılının Kaptan Şoförü Celal Cebeci (Metro Turizm):
Tüm federasyon başkanları plaket ve 3000 TL para
ödülünü takdim ettiler. 

Etkinlikte ZF Türk
Satış Müdürü Atilla
Hassas, ve
Gazetemiz Yazarı
Akif Nuray’da yer
aldı.

açık öncelikli
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Geleceğin yakıt istasyonlarını  
sadece hayal edebiliriz.
Ama en verimli otobüsünü biz üretiriz. 
Geleceğin otobüsü yeni Travego...
Mercedes-Benz yeni Travego ile çıkacağınız her sefer, sizi her defasında kazançlı bir geleceğe götürecek.  
Üstün yakıt tasarrufu sağlayan çevreci, verimli ve güçlü yeni nesil Euro 6 motoru ile otobüsün geleceği  
yeni Travego, şimdi yollarda.

www.mercedes-benz.com.tr
www.facebook.com/MercedesBenzOtobus
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